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Az álló gépjárművek elhelyezése a város központi részein 
elsőszámú közlekedési probléma

A megfelelő számú és nagyságú parkoló-
területek kialakítása Martfűn sem követte a 
személygépkocsik számának növekedését. 
Az álló gépjárművek elhelyezése a város 
központi részein kiemelt közlekedési problé-
ma – olvasható abban a Martfű város par-
kolási koncepciójára vonatkozó tanul-
mánytervben, amelyet az új települési parko-
lási rend és további parkolók kialakításának 
szakmai megalapozása érdekében készítte-
tett az önkormányzat.

A tanulmány célja a meglévő útügyi mű-
szaki előírásoknak megfelelően kialakított 
parkolók feltérképezése, a rendezetlen kö-
rülmények között kialakított parkolóterületek 
felmérése, valamint új parkolóterületek kiala-
kítására javaslattétel volt.

A Martfű város parkolási koncepciójára 
vonatkozó javaslatot a 2020. szeptember 24-
i ülésén hagyta jóvá a képviselő-testület.

A Katona Mérnöki Szolgáltató Kft. által ké-
szített tanulmány sorra veszi Martfű jelenlegi 
közlekedési problémáit, a meglévő parkolók 
helyszíni vizsgálatának tapasztalatait, a vá-
ros rendezetlen parkolóterületeit, a kertváro-
si városrészek parkolási megoldásait és az új 
parkolóterületek kialakításának lehetőségeit.

Eszerint a korábban és az elmúlt években 
kiépített parkolóterületek, valamint a meglé-
vő garázsok összessége nem elégséges a 
megemelkedett gépjárműszám kezelésére 
és azok parkolásának megoldására.

Martfűn 2371 személygépkocsit, 228 te-
hergépjárművet, 8 buszt és 185 motort tarta-
nak nyilván, magántulajdonban vagy vállal-
kozásoknál.

A belvárosban jelenleg 592 parkoló áll a 
lakosság rendelkezésére. Ez a parkolószám 
kiegészül a déli városrész garázsnegyedé-
ben 51, a Bajcsy-Zsilinszky úton 24, az Iskola 
utcában 10 és a Bata utca - Május 1. út között 
109, összesen 653 garázzsal.

A felmérés alapján a városban a követke-
ző parkolási problémák jelentkeztek: - 
egyes területeken kevesebb a parkoló kíná-
lat, mint a felmerülő kereslet; - az autósok a 
meglévő parkolóhelyeket nem használják; - 
a lakásuk előtt állnak le a gépjárművel, nem a 
közelben lévő parkolót használják; - a parko-
lóterületeken, szabályozás hiányában, a 
gépjárművek szabálytalanul állnak, kaotikus 
környezetet teremtenek.

Martfű belvárosában parkolási gócok a 
Gesztenye sor, illetve a Simon Ferenc utca 
környezetében jelentkeznek. Ezeken az ut-
cákon a gépjárművekkel az úttesten parkol-
nak, amely következtében az út a két irányú 
forgalom lebonyolítására alkalmatlanná vá-
lik.

A tanulmány a strand környékét is par-
kolási gócként emeli ki, amely, főként a nyári 
szezonban, jelentős mennyiségű gépjármű-
vet vonz. A strand előtti részen vannak kiépí-
tett aszfalt területek parkolás céljára, de ezek 
szabályozása nincs kialakítva: az egyes gép-
kocsi felállások nincsenek a parkolóterületen 
jelölve, a parkoló gépjárművek elhelyezke-
dése rendezetlen, olykor kaotikus.

A kertvárosi részeken (Óváros, Nefe-
lejcs utcától nyugatra eső városrész) parko-
lási problémák nincsenek, a gépjárművek 
az ingatlanokon vagy a kapubejárókban par-
kolnak. A kapubehajtók azonban sem geo-
metriai kialakításban sem burkolatstruktúrá-
ban nem egységesek, melyek az épített kör-
nyezet esztétikájának színvonalát jelentősen 
befolyásolják.

A parkolási koncepció készítői egységes 
geometriájú és struktúrájú kapubehajtók ki-
alakítási feltételeinek megteremtését és út-
kezelői szabályozását kezdeményezték. Az 
egyes ingatlanok újraépítendő vagy felújítás-
ra kerülő ingatlanbejáróinak méretét 4,0 m 
szélességben 6,0 m lekerekítő ívekkel, térkő-
burkolatú pályaszerkezettel javasolják meg-
határozni, engedélyezni, a csapadékvíz el-
vezető árkok keresztezésénél 30 cm-es cső-
áteresz beépítésével.

Az Országos Településrendezési és Épí-
tési Követelményekről szóló Kormányrende-
let alapján a meglévő lakások számához vi-
szonyítva ugyanannyi parkolóhelyet kelle-
ne biztosítani, ahány lakás jelenleg van az 
egyes városrészeken. A helyi önkormányzati 
parkolási rendelet, a gépjármű elhelyezési 
kötelezettségre vonatkozóan, ettől +-50%-
kal eltérő parkolószámot is meghatározhat.

A tervezet 296 új parkoló kialakítására 
vonatkozó javaslatot tartalmaz, a Szolnoki 
úton, a Hősök terén, a Bata utcában, a Baj-
csy-Zsilinszky úton, a Május 1. úton, a Gesz-
tenye soron, az Iskola utcában és a Simon 
Ferenc utcában.

A létesítendő parkolók helyszínének kivá-
lasztásánál figyelembe vették a gépjármű-
vekkel terhelt útfelületeket, a meglévő zöldte-
rületek beavatkozási mértékét és a meglévő 
épületek elhelyezkedését.

Hosszútávon új, önkormányzati tulajdonú 
garázsok kialakítása is szerepel a szakmai 
anyagban, a Május 1 út - Hősök tere közötti 
terület északi részén, valamint a Május 1. út 
déli végénél meglévő garázssor mellett.

A megjelölt fejlesztések és a rendezetlen 
parkolóterületek rendezését követően a vá-
ros képes lesz a megnövekedett gépjármű-
forgalom kezelésére és elhelyezésére, azon-
ban ezzel párhuzamosan a városban élő em-
berek közlekedési szemlélet formálása is 

elengedhetetlen – hívják fel a figyelmet a par-
kolási koncepció készítői. Fontos, hogy a la-
kosság a fejlesztésekben létrehozásra kerü-
lő közlekedési létesítményeket megfelelően 
használja.

A képviselő-testületi ülésen elhangzottak 
alapján a Gesztenye sor gyűjtőút, ezért 
nem lehet egyirányúsítani. Ha a környező 
utcákban tervezett parkolók megépülnek, a 
tervek szerint előbb-utóbb letilthatók lesznek 
erről az útról a két irányú közlekedést akadá-
lyozó, parkoló gépjárművek. Az egyre inkább 
elharapódzó gyorshajtást pedig fekvőrendőr, 
vagy más forgalomszabályozó eszközzel 
szorítaná vissza az önkormányzat.

Farkas Roland a környéken élők a Mártí-
rok út és a sportcsarnok körüli parkolási ne-
hézségeire hívta fel a figyelmet. Az önkor-
mányzati képviselő szerint kevés a Mártírok 
úton rendelkezésre álló parkolók száma. A 
Strand úton, a focipálya és környékén is 
szükségesnek tartja parkolók kialakítását.

– A parkolási koncepció a parkolók szá-
mának bővítésével a lakások számához vi-
szonyítva foglalkozik. A Mártírok úti volt isko-
laépület a szociális ellátások bővítésére irá-
nyuló átalakítása részeként további parkolók 
kialakítására kerül sor az épület mindkét 
oldalán – tájékoztatott dr. Papp Antal.

– A város tervezésekor nem számoltak 
ennyi járművel, szükséges a tudatos, szak-
szerű rendezés, amelyhez a lakosság 
együttműködését, egyetértését is el kell 
nyerni – hangsúlyozta Rágyanszky István, 
hozzátéve, hogy ez egy tervezet, vizsgálni, fi-
nomítani kell. Városunk alpolgármestere 
szerint a koncepció megvalósítása után, par-
kolási szempontból is sokáig élhető lesz a 
város.

– Ha a tervezett parkolók megépülnek, 
sokat változik a város képe – mondta dr. 
Papp Antal, abban bízva, hogy valóban sok 
épül belőlük a következő években.

Szükség is van az új parkolókra, mert az 
autók száma Martfűn is rohamosan emelke-
dik. Hol vannak már a '80-as évek, amelyeket 
dr. Despotov Svetozar idézett fel, visszaem-
lékezve 1985-re, amikor egyedül az ő szürke 
Trabantja állt a Lenin úton, mert még nem na-
gyon volt más autó a környéken…

Herbályné Kalmár Irén
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A martfűi óvoda, az általános iskola és a 
középiskola is rendelkezik a lázméréshez 
szükséges eszközökkel, amelyekkel a neve-
lési-oktatási intézmények bejáratánál teszte-
lik a belépni szándékozó gyerekeket, diáko-
kat és a felnőtteket is. A testhőmérséklet mé-
rése segít kiszűrni a betegeket, ezzel is csök-
kentve a fertőzés kockázatát.

Hivatalosan október 1-jétől kell mérni a 
testhőmérsékletet az óvodákban és a közok-
tatási intézményekben. Ha valakinél 37,8 fo-
kot vagy magasabb értéket mutat a készülék, 
azt el kell különíteni, majd rövid idő múlva új-
ra kell mérni a testhőt. Akinél másodszor is 
ilyen magas érték merül fel, azt attól függetle-
nül haza kell küldeni, hogy koronavírus-fertő-
zött-e. A második méréssel kizárható, ha 
testmozgás vagy túlöltözöttség okozza a ma-
gas testhőmérsékletet. A kisebb gyerekek 
esetében, lehetőség szerint, a szülőknek a 
bejáratnál meg kell várniuk a mérés eredmé-
nyét.

A testhőmérséklet-mérést pedagógusok, 
nevelő-oktató munkát segítők, technikai dol-
gozók és felsőbb éves tanulók is végezhetik. 
Az ehhez szükséges hőmérők kiosztása, a 
kormányhivatalok szervezésében, megyén-
ként, szeptember 29-30-án történt.

A Martfűi József Attila Általános Iskola 
több mint 400 diákja már szeptember 1-jétől 
átesik a reggeli testhőmérséklet mérésen. Az 
ehhez a szükséges kontakt nélküli hőmérő-
ket biztosította az oktatási intézmény fenn-
tartója, a Szolnoki Tankerületi Központ - vála-
szolta kérdésemre Földi Edina, az iskola 
igazgatónője. A diákok több bejáraton, elkü-
lönítve érkeznek az iskolába, most a vál-
tozás csak annyi, hogy az új protokoll szerint 
jár el az intézmény.

A kötelező mérés első napján lázas gyer-
meket nem szűrtek ki. A méréseket pedagó-
gusok és az iskola portás kollégája végzik. 
Az intézmény álláspontja szerint probléma 
esetén nem az a kérdés, hogy a felsős gyer-
mek tudja-e használni a műszert, hanem az, 
hogy a helyzetet, a szükséges intézkedést 
képes-e kezelni.

– A gyerekek és a szülők is nagyon segítő-
készek. Egy alkalommal merült fel ellenér-
zés, amit jeleztek a vezetőség felé a szülők, 
de megbeszéltük, és nincs gond – mondta 
Földi Edina.

Október első napján elkezdődött a gyere-
kek testhőmérsékletének mérése a Játék-
Vár Óvoda és Bölcsődében is. A 170 gyer-
mek óvodai nevelését ellátó intézményben 
nyolc mérőeszközzel rendelkeznek. Öt hő-
mérőt az Állami Egészségügyi Ellátóközpont 
biztosított számukra, melyet Jászberényben 
vehetett át a fenntartó önkormányzat.

A nevelési év kezdéséhez szükséges 
kézfertőtlenítő és felületfertőtlenítő szereket 
is kaptak a központi keretből, de a fertőtlení-
tőszerek jelentős részét, a dolgozók munka-
védelmi eszközeit, a maszkokat az önkor-
mányzat biztosítja – tájékoztatott Turnyánsz-
kiné Enyedi Andrea, óvodavezető.

Az egészségügyi hatóságokkal történő ál-
landó kapcsolattartást és állásfoglalásuk ki-
kérését követően az óvodákban - a gyerme-
kek érdekeit figyelembe véve - úgy alakítot-
ták ki a mérési pontokat, bejáratokat, hogy a 
szülők a szigorú egészségügyi szabályok 
megtartása mellett (szabályos maszkhasz-
nálat, kézfertőtlenítés, egy gyermeket egy 
szülő kísérhet stb.) a gyermeköltözőkig be-
léphetnek az intézménybe. Ez addig megva-
lósítható, amíg mindenki betartja az előírt 
szabályokat és a központi szabályozás nem 
szigorodik, vagy egyéb esemény nem teszi 
szükségessé más protokoll bevezetését.

A gyermekek testhőmérsékletének méré-
sében az óvodapedagógusok, a nevelő-ok-
tató munkát segítő alkalmazottak vesznek 
részt. Az első napon a mérés problémamen-
tesen lezajlott. A gyermekek, a szülők türel-
mesek, együttműködőek voltak, minden be-
érkező kisgyermek testhőmérséklete a meg-
felelő értékhatár alatt volt, így megkezdhet-
ték óvodai napjukat.

A Szolnoki Szakképzési Centrum Dam-
janich János Szakképző Iskola és Kollégi-
umban már szeptember 21-től elkezdték az 
iskolába lépők hőmérsékletének mérését, 
október 1-jétől itt is a meghatározott, új proto-
koll szerint járnak el. Az előírt hőmérsékleti 
határ felett, az ismételt testhőmérést követő-
en, el kell hagyni az iskolát.

A több mint 300 fős tanulói létszámú intéz-
ményben általános a kézfertőtlenítés, és 
mindenhol kötelező a maszk használata – 
tudtuk meg Molnár Aranka igazgatónőtől.

– A tanévkezdést követően az iskola egyik 
pedagógusa koronavírusra pozitív lett, tüne-

2020.10.01.

37,8 fok feletti testhőmérséklettel nem
tartózkodhatnak a gyermekek, a tanulók és a dolgozók sem
a köznevelési intézményekben

teket észlelt magán, amit jelzett – tájékozta-
tott Molnár Aranka október első napján. – Ka-
ranténba került 19 pedagógus, akik közül, a 
kontaktkutatás alapján, senki sem kapta el a 
vírusfertőzést. Az érintett pedagógus osztá-
lyában is elvégezték a szűrést, ahol négy di-
ák fertőzöttségére derült fény. Ők vagy a ta-
nárnőtől, vagy máshol kaphatták el a vírust. 
Közülük két diák még mindig karanténban 
van, újra tesztelték őket, és várják a teszt 
eredményét.

A történtek miatt szeptember 10. és 18. 
között online oktatási rendre tért át a Dami. A 
tanítás azonban szeptember 21-től újra ren-
des munkarendben, személyes jelenléttel 
zajlik a martfűi középiskolában is.

Október 1-jén, szerencsére, egyetlen diák 
vagy dolgozó hőmérséklete sem utalt ebben 
az oktatási intézményben sem a vírusfertő-
zés jelenlétére.

Herbályné Kalmár Irén

„…adj erőt továbbra is, hogy a kemény 
próbát: a becstelen, gyalázatos halált erősen 
és férfiasan állhassam ki” (Részlet Damjanich 
János a kivégeztetése előtti imájából, 1849. 
október 5-ről 6-ra virradóra)

A megemlékezés virágait mindenki tet-
szőleges időben elhelyezhette a városi emlék-
helynél, a Damjanich-emléktáblánál, a Mart-
fűi Református Templom kertjében. Városunk 
önkormányzatának és kulturális intézmé-
nyének vezetői is ezen a módon rótták le 
kegyeletüket a szabadságharc 171 éve ki-

Az 1849. október 6-án kivégzett tizenhárom
aradi vértanúra emlékeztünk

végzett tábornokai és Batthyány Lajos, az el-
ső felelős magyar kormány miniszterelnöke 
előtt.

A járványügyi helyzetre tekintettel és egy-
más egészségének védelmében, a 2020. 
október 6-i és az október 23-i nemzeti sors-
fordító történésekre emlékező, hagyomá-
nyos városi ünnepi programok is elmarad-
nak. Aki tisztelegni szeretne az aradi vérta-
núk és az '56-os forradalmárok emléke előtt, 
az egyéni koszorúzással teheti meg.
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Közmeghallgatás - Munkahelyteremtés, új iparterület
és új lakótelkek  
A JÁRVÁNYHELYZETBEN MINDENKINEK VISELNIE KELL VALAMILYEN FELELŐSSÉGET

A veszélyhelyzet miatt tavasszal elmaradt 
közmeghallgatást 2020. szeptember 17-én 
pótolta a képviselő-testület. A helyszín ezút-
tal is a Polgármesteri Hivatal tanácskozóter-
me volt. Tavasszal a frissen elfogadott költ-
ségvetésről, illetve a fejlesztési tervekről lett 
volna szó. A pénzügyi terv azonban azóta tel-
jesen átalakult. A tervezetthez képest elma-
radtak a bevételek és jelentős elvonásokkal, 
nem várt kiadásokkal is számolnia kellett az 
önkormányzatnak.

A költségvetést érintő változásokról és az 
aktuális fejlesztési lehetőségekről dr. Papp 
Antal polgármester tájékoztatott, majd az ön-
kormányzati képviselők számoltak be az el-
múlt évi tevékenységükről, végül pedig a fó-
rum résztvevői tették fel kérdéseiket, mond-
ták el véleményüket.

– Adni mindig jobb, de néha meg kell húz-
ni a határokat, hogy ennyi és nem tovább. 
Ilyen helyzetben nem csak az önkormány-
zatnak, hanem másnak is veszítenie kell dol-
gokból – fogalmazott a képviselő-testület 
közmeghallgatással egybekötött ülésén dr. 
Papp Antal. – A költségvetésben 2.197 millió 
forint szerepel tervezési szinten, mind a be-
vételi, mind a kiadási oldalon. Nagyrészt be-
ruházások voltak betervezve, amelyek közül 
van, ami megvalósult és van, ami nem, de 
ezeket próbáljuk kezelni. Néhány beruházást 
pedig átütemezünk a következő évekre, ilyen 
a közvilágítási beruházás vagy a Zsófiába 
vezető kerékpárút építése.

Ez annak köszönhető elsősorban, hogy a 
bevételek sem úgy jönnek, illetve nagyfokú 
elvonások vannak az önkormányzatoktól. 
Számokban nemhogy a lakosok, de a képvi-
selő-testület is nehezen tudja követni ezeket 
a változásokat – mondta el a polgármester.

A MEGSZORÍTÁSOK 
MINDEN TERÜLETEN VÉGIG 
KELL, HOGY GYŰRŰZZENEK

– A tavalyi évhez képest az iparűzési adó 
bevételei közel 500 millió forinttal maradnak 

el, de az idei tervezethez képest is közel 270 
millióval kevesebb lesz az önkormányzat be-
vétele ezen a téren. Közben elvonások is tör-
téntek az önkormányzattól, ilyen a gépjármű-
adó, és az idegenforgalmi hozzájárulást is 
megszüntették. Jövőre is átalakul az önkor-
mányzat költségvetése, nem a feladatfinan-
szírozást vonják vissza, hanem az iparűzési 
adót vonják el az önkormányzattól, előzetes 
számítások alapján olyan 180 millió forint 
összegben.

Szerencsére az önkormányzat mindig 
elég jó tartalékot képzett, így ezeket a problé-
mákat, a többi önkormányzathoz képest is, 
tudjuk kezelni, de a megszorítások minden 
területen végig kell, hogy gyűrűzzenek. A kör-
nyező önkormányzatok elvonták a civilszer-
vezetektől, sportegyesületektől és máshon-
nan is a pénzeket. Mi ilyen radikálisan nem 
vonunk el, de jövőre az idei tervezethez ké-
pest mindenképpen visszalépésnek kell len-
nie, nem bírjuk fenntartani ezt a támogatási 
szintet ilyen mértékben – hangsúlyozta dr. 
Papp Antal.

A beruházásokról szólva a polgármester 
elmondta: közben az önkormányzat folya-
matosan adta be a pályázatokat, és nyert is 
két pályázaton. Garzonfelújításra nyertek 
102 millió forint összegben, illetve a szociális 
alapszolgáltatás fejlesztésére, 178 millió fo-
rint értékben. Az előzetes kalkulációk, a most 
zajló tervezés és közbeszerzés alapján az 
alapszolgáltatás bővítésére szánt összeg 
azonban nem biztos, hogy elegendő lesz.

A beruházások tovább folytatódnak. Befe-
jeződött a COOP ABC parkoló építés, most a 
járdák, a kerékpártároló és a hulladéktároló 
kiépítése zajlik. Folyamatban van a Béke út 

felújítása, parkolók kialakítása, amelynek a 
határideje november 19. Itt a parkolók beto-
nozásával, térkövezésével, majd az út kiépí-
tésével, szélesítésével folytatódik a munka. 
Ezen az úton az esővíz hálózatot is ki kellett 
építeni, mert nem volt. Ez a Gesztenye sor 
egyesített rendszerébe csatlakozik, ami nem 
szerencsés, mert visszaduzzaszthat, és 
mind az óvárosban, mind ezen a részen 
szennyvízproblémákat okozhat. A szenny-
víz- és a csapadékvíz elvezető rendszer 
szétválasztását előbb-utóbb meg kell tennie 
az önkormányzatnak, ami azonban milliár-
dos nagyságrendű beruházás, saját forrás-
ból nem megvalósítható.

– Rövid az az időszak, amely tényleges 
képviselői munkával telhetett el az októberi 
önkormányzati választás óta, hiszen olyan 
nem várt események történtek, amelyekkel 
előzőleg nem tudtunk számolni – kezdte be-
számolóját Farkas Roland önkormányzati 
képviselő, címszavakban összefoglalva, 
hogy mi történt a bizottságukban:

Egyeztettek a helyben érdekelt sportszer-
vezetekkel a Sportgála megrendezéséről és 
arról, hogy ezt a hagyományt a jövőben is 
folytatni kell. Az új év eleje a Művelődési, Ok-
tatási, Sport, Civil és Egyházi Kapcsolatok 
Bizottságában is az önkormányzat idei pénz-
ügyi tervének előkészítésével zajlott.

A bizottság kiemelten foglalkozott sport-
szervezetekkel, helyi civilszervezetekkel, 
amelyek előző évi elszámolásait is figyelem-
be kellett venni az idei támogatások megíté-
lésekor. Februárban, a pénzügyi terv elfoga-
dásakor szinte minden sport- és civil szerve-
zetnek megítélték a kért támogatást. 
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Szép feladat volt a Művelődési Központ 
beszámolójának értékelése, hiszen olyan 
sokrétű tevékenységet végeznek, ami min-
denképpen megért egy hosszabb beszámo-
lót a szakbizottság és a képviselő-testület 
előtt is.  A bizottság aktív részese az ünnep-
naptár kialakításának is. Március 19-én, ami-
kor már javában vírushelyzet volt, még ülése-
zett a képviselő-testület, majd legközelebb 
júliusban, az augusztus 20-i kitüntetések 
odaítélése érintették jelentősen bizottságu-
kat.

Farkas Roland többször egyeztetett a he-
lyi egyesületekkel, civilszervezetekkel, ismeri 
problémáikat, és ezek tükrében próbál olyan 
javaslatokat tenni, amelyek ebben a nehéz 
időszakban is előremutatóak lehetnek. Az 
önkormányzati képviselő ilyen elmozdulás-
nak nevezte a következő heti képviselő-tes-
tület témakörében szereplő sporttámogatá-
sokat, amelyeket várhatóan pozitívan fogad 
minden érintett.

Önkormányzati képviselőként sokan ke-
resik kéréseikkel, amelyeket továbbítva, sok 
esetben sikerül megoldásokat találni.

Földi Edina üdvözölte a fiatalabb korosz-
tály képviselőit a közmeghallgatáson, mint 
annak a csapatnak a tagjait, amelyhez bizott-
ságuk, a Művelődési, Oktatási, Sport, Civil- 
és Egyházi Kapcsolatok Bizottsága erősen 
kötődne. – Bizottsági üléseken is megfogal-
maztuk, hogy az ifjúság bevonása és a kü-
lönböző feladatok egyeztetése kapcsán hiá-
nyoljuk a mögöttünk álló csapatot. Ez nem 
azt jelenti, hogy nem találtuk meg közösen 
azt a felületet, ahol tud is ez működni. A kö-
vetkező képviselő-testületi ülés anyaga lesz 
majd az önkormányzat ifjúsági koncepciója, 
amelynek az elkészítése, kidolgozása során, 
online módon, el tudtuk érni a fiatalokat is, 
egészen az egyetemi tanulmányaikat folyta-
tó diákokig.

A kulturális szakbizottság vezetője előre-
lépésként értékelte, hogy a sportegyesületek 
és a Civil Kerekasztal vezetőivel jó a bizott-
ság együttműködése, és a Művelődési Köz-
ponttal is kiváló kapcsolatról számolt be. A 
képviselő-testületi ülések jegyzőkönyve nyil-
vános, amelyekből a bizottság munkája nyo-
mon követhető, így inkább kérdéseket várt a 
közmeghallgatáson jelenlévőktől, a bizottsá-
gi és az iskolai tevékenységével kapcsolat-
ban.

Földi Edina a számára legpozitívabb él-
ményként beszélt arról, hogy a nehéz hely-
zetbe került családok kapcsán a képviselő-
testület olyan erős összefogását, összetartá-
sát és az önkormányzat olyan segítségét ta-
pasztalta, amely a mai világban példaértékű. 
Ezt az élményt szeretné még sokszor érezni. 
Ha van egy kérdés, egy probléma, akkor a bi-
zottság felosztása szerint próbálják a szak-
mai részt felvállalni, amihez az önkormány-
zat apparátusa mindig segítően áll hozzá.

Szekeres Mónika Gizella önkormányzati 
képviselő a pénzügyi és ügyrendi bizottsági 
ülések döntés előkészítő és véleményező te-
vékenységében vesz részt.

2019 évi munkáját a civilszervezetek 
2018-as pénzügyi támogatásának elszámo-
lásával kezdte, több mint tíz szervezet szám-

láit tekintette át és vizsgálta meg, hogy a tá-
mogatói szerződésnek megfelelően használ-
ták-e fel a részükre átadott pénzeszközöket.

Szervezi a „Három szombat” elnevezésű 
programot, melynek keretén belül az első 
szombatra 2019. március 23-án került sor. 
Városunk is bekapcsolódott az országos „Te 
szedd” szemétszedési akcióba. A program-
ban való részvételhez több civilszervezet 
csatlakozott. A Damjanich János Szakképző 
Iskola, Gimnázium és Kollégium tanárai és 
diákjai az iskolájuk körül gyűjtötték a szeme-
tet. Önkormányzati képviselőtársait és több, 
a környezetükért tenni akaró martfűit is sike-
rült bevonni az akcióba.

A második szombat, 2019. március 30-án 
a „Föld órája”, a WWWF évenként megszer-
vezett programja volt, melyhez városunk 
több éve csatlakozik. A program keretében a 
Szent István téren a Polgármesteri Hivatalnál 
a díszkivilágítás egy órára kialszik, egy nagy 
sétát tehet, vagy akinek kedve van, kerék-
pározhat a hivatal körül.

A harmadik szombat alkalmából cserjeül-
tetésre került sor a Szolnoki úton, a Martfűi 
Városszépítő Egyesület összefogásával.

Az önkormányzati képviselő szervezésé-
ben a „Meglepetés virágözön szekérderéknyi 
palántával” pályázatra is jelentkezett váro-
sunk, a Meglepetés Újság által küldött palán-
ták telepítésével hozzájárulva a városházá-
nál található két virágágyás beültetéséhez.

Az elmúlt év szeptemberében ötödik alka-
lommal csatlakozott Martfű az Európai Mobi-
litási Hét kampányához. Az Autómentes na-
pon, az önkormányzati képviselő irányításá-
val, programokat szerveznek a bölcsődében, 
az óvodákban valamint az általános és a 
szakközépiskolában, amelybe bekapcsolód-
nak az intézményekben dolgozó pedagógu-
sok is.

A tavalyi évben az eddigieknél lényege-
sen több állami támogatás, közel 370 ezer fo-
rint mellett, a településünkön működő cége-
ket is sikerült bevonnia a program finanszíro-
zásába. Az önkormányzat további 200 ezer 
forinttal támogatta a rendezvényt.

A Szolnoki Rendőrkapitányság közremű-
ködésével a közúti közlekedés veszélyeire fi-
gyelmeztető előadásokon, a kisebbeknek já-
tékos foglalkozásokon vehettek részt, és ke-
rékpár regisztrációra is lehetőség volt. A 
résztvevők különböző, a közlekedést bizton-
ságosabbá tevő eszközöket kaptak.

A program során ezúttal is a szervezők 
segítségére volt a helyi rendőrség, a Polgár-
őr Egyesület és az Országos Mentőszolgálat 
helyi kirendeltsége.

Szekeres Mónika Gizella, beszámolója 
alapján, minden lakossági megkeresésnek 
próbál eleget tenni és, a Polgármesteri Hiva-
tal munkatársaival együtt, megoldást keresni 
problémájukra. Természetbeni és anyagi tá-
mogatásokat nyújt civilszervezeteknek, és 
különböző rendezvényeket támogat.

Nehéz időszaknak nevezte a megválasz-
tása, 2019 ősze óta eltelt időszakot Gálné 
Balasi Zsuzsanna önkormányzati képvise-
lő. Védőnőként és nagycsaládosként szív-
ügye és megtiszteltetésként élte meg a 
Nagycsaládosok Karácsonyán való részvé-
telét és az ünnepi beszédre való felkérését. A 

nagycsaládosokon és a hátrányos helyzetű 
nagycsaládosokon az önkormányzat próbál 
karácsony tájékán gondoskodni, kicsit meg-
segíteni őket.

Bizottsága, az Egészségügyi, Szociális 
és Foglalkoztatási Bizottság éves munkater-
vét is felülírta a járványhelyzet, de továbbra is 
kiemelten kezeik az orvosi ügyeleti ellátás 
fenntartását, a szociális szférában, az idősek 
ellátásának támogatásával, az alapellátás 
bővítését.

Gálné Balasi Zsuzsanna is igyekszik min-
den megkeresésre válaszolni, segíteni. 
Egyelőre elsősorban az egészségügyben 
dolgozó munkatársaitól érkeznek jelzések, 
amelyek rendezésében közreműködik, kie-
melten a gyerekek védelmében.

A véradások szervezőjeként köszönetet 
mondott az önkormányzati képviselő a véra-
dások helyszínét biztosító Művelődési Köz-
pont munkatársainak segítő tevékenységé-
ért. Véradást minden évben legalább négy-
szer szerveznek a martfűi lakosság részére.

Rágyanszky István, városunk alpolgár-
mestere harmadik alkalommal kapott megbí-
zást az itt élők képviseletére 2019 őszén. A 
tavalyi év során teljes munkát tudott végezni 
a képviselő-testületben, két bizottság tagja-
ként is. A pénzügyi és az oktatási - kulturális 
szakbizottságokban végzett tevékenysége 
mellett több felkérést, megbízást kapott pol-
gármester úrtól is, és számos rendezvényen 
aktívan részt vett.

A rendkívüli helyzetben az idei évben a 
képviselői tevékenységük erősen megválto-
zott. – Az első néhány alkalommal tudott még 
ülésezni a testület, a későbbiekben talán 
csak a háttér segítséget tudtuk megadni pol-
gármester úrnak abban a feladatban, amit a 
rendkívüli helyzet rárótt. Nagy felelősséget 
jelentenek azok az intézkedések, amelyeket 
meg kellett hoznia, és amelyek egyáltalán 
nem voltak népszerűek – hangsúlyozta az 
önkormányzati képviselő.

Rágyanszky István minden bizottsági ülé-
sen aktívan részt vesz. Ünnepi eseménye-
ken, megemlékezéseken gyakran közremű-
ködik, szerepet vállal a város kulturális életé-
nek formálásában. Kiemelten fontosnak tart-
ja a hagyományteremtést, kötődésünk erősí-
tését, hét évtizede önállóvá vált, fiatal váro-
sunk történelmének megismerését, a jelen 
történéseinek, mindennapjainak dokumentá-
lását, közreadását, mindenki által elérhetővé 
tételét, és azokat a rendezvényeket, amelye-
ket a Művelődési Központ rendszeresen ma-
gas színvonalon szervez meg.

Az önkormányzati képviselő kezdemé-
nyezésére és közreműködésével elkészült a 
Ki kicsoda Martfűn – Életutak, életképek kö-
tet. A korábban leadott dokumentumok átvé-
telére október végéig, keddi napokon várja 
az adatközlőket, a Városi Könyvtárban. A 
máshol élőknek ajánlva küldik el a fotókat, 
eredeti dokumentumokat.

Rágyanszky István támogatótevékenysé-
ge is jelentős, szinte minden közösségi ese-
ményhez, rendezvényhez támogatást nyújt, 
az oktatási intézmények diákjait az általa lét-
rehozott iskolai díjakkal ösztönzi. Az idén 25 
éves martfűi középiskolai alapítványt is ki-
emelt összeggel támogatta.



– Örülök, hogy ezt a nagyon nehéz hely-
zetet az önkormányzatunknak sikerült átvé-
szelni, polgármester úr nagy munkabírásával 
és a hivatal munkatársaival.  Ebben a félév-
ben sok csapás érte az ott dolgozók család-
jait. A feladataik is egyre gyarapodnak, a 
munkájuk elismerésére pedig kevés lehető-
sége van az önkormányzatnak, de az a fajta 
együttműködés, ami Martfűre mindig is jel-
lemző volt, a minőségi munka meghozta a 
gyümölcsét minden esztendőben – emelte ki 
Rágyanszky István, remélve, hogy ez a jövő-
ben is eredménnyel jár.

Turnyánszkiné Enyedi Andrea 2019 ok-
tóbere óta a képviselő-testület tagja. Köszö-
netét fejezte ki azoknak, akik bizalmat sza-
vaztak számára ehhez a nehéz és körültekin-
tést igénylő munkához.

Az önkormányzati képviselő a Pénzügyi, 
Ügyrendi és Városfejlesztési Bizottság véle-
ményező, döntéselőkészítő tevékenységé-
ben vesz részt. A veszélyhelyzet miatt neki is 
új lehetőségeket kellett keresnie a kapcsolat-
tartásra, a közös munkára. Törekszik arra, 
hogy minden területet érintően, minden té-
mában felkészülten, megalapozottan ala-
kítsa ki álláspontját.

Bizottsága folyamatosan véleményezi és 
figyelemmel kíséri a bizottságot érintő előter-
jesztéseket, a költségvetés végrehajtását. 
Pozitív, hogy az előző időszakban nyert pá-
lyázatoknak köszönhetően a bölcsőde, az 
óvoda, az óvoda mozgásfejlesztő sportud-
var, a könyvtár és az iskolakonyha is meg-
újulhatott. A lakhatási körülmények javítása 
terén nagy előrelépést jelent a garzonépület 
felújítása. Az önkormányzati képviselő lénye-
gesnek tartja a szociális ellátások színvona-
lának emelését, de legalább szinten tartását.

Turnyánszkiné Enyedi Andrea a városi 
rendezvények szervezésében is aktív. Segít-
ségére, támogatására számíthatnak a ve-
szélyhelyzet alatt nehéz helyzetbe került 
családok, gyermekek és a civil- és sportszer-
vezetek.

Számára is fontos a kommunikáció a la-
kossággal, továbbra is törekszik az együtt-
működésre, az itt élők kéréseit, javaslatait 
szívesen közvetíti az illetékesek felé.

 

Vass Éva önkormányzati képviselő, a 
Pénzügyi, Ügyrendi és Városfejlesztési Bi-
zottság vezetője az előző önkormányzati cik-
lusban is a pénzügyi bizottságban tevékeny-
kedett, megismerve a város helyzetét, műkö-
dését. A bizottság három tagja és két külső 
tagja irányításával elemzi az önkormányzat 
költségvetését, városfejlesztési folyamatait, 
minden olyan területre figyelve, amelyek ko-
moly jelentőséggel bírnak.

Véleménye szerint Martfű város kiemelt 
helyzetben van: rendkívül jól képzett, lelkiis-
meretes szakmai gárda áll rendelkezésére, 
akik példamutató előkészítő munkát végez-
nek, ami elengedhetetlen ahhoz, hogy stabil 
és folyamatosan figyelemmel kísérhető gaz-
dálkodás folyjon.

– Városunk jelentős támogatást próbál 
nyújtani civil- és sportszervezetek részére. 
Közpénzről van szó, komoly elszámolási kö-
telezettséggel. Ezen a területen jelentős vál-
tozások történtek az elmúlt években, a támo-

gatott szervezetek megbecsülik és megfelelő 
módon el is számolnak az önkormányzati tá-
mogatással. Azonban látni kell, hogy ettől az 
évtől kezdődően komoly negatív beavatko-
zások történtek az önkormányzati gazdálko-
dás terén, amelyek eredményeként szoro-
sabbra kell fogni sajnos a költségeinket, kia-
dásainkat – hangsúlyozta a pénzügyi bizott-
ság vezetője.

Vass Éva a jóléti és szociális területen 
végzett feladatait is sorra vette a közmeghall-
gatáson. Hét éve alapította a Martfűn is jelen-
lévő Máltai Szeretetszolgálatot, ahol nem 
csak tárgyi adományokkal, hanem elsősor-
ban információval, útbaigazítással, humánus 
emberi megnyilatkozással, odafordulással 
segítik a hozzájuk forduló, arányában egyre 
idősebb korosztály tagjait. A jelenlegi digitális 
világban őket viselik meg a legjobban a bi-

rendszer kialakítására törekedett, amellyel 
talán a fertőzésveszély a legkisebb. A telefo-
nos megkereséseket, a telefonos gyógyszer-
felírást és a vény nélküli gyógyszerkiváltást 
megpróbálták a legjobb módon összeegyez-
tetni. A telefonszolgáltatás akadozása miatt a 
közelmúltban postaládákat is kihelyeztek az 
egészségügyi központnál, aki nem éri el őket 
telefonon, ezekbe is bedobhatja a receptigé-
nyét.

Amikor a veszélyhelyzet kialakult, házior-
vosként sok segítőre találtak. – Amit az állami 
rendszertől kaptunk, az nagyon kevés – fo-
galmazott dr. Despotov Svetozar, hozzátéve, 
hogy az önkormányzattól minden segítséget 
megkaptak, az automata kézfertőtlenítőtől, 
az érintés nélküli hőmérőtől a maszkokig. A 
növényolajgyár szintén támogatta őket jó mi-
nőségű maszkokkal, fertőtlenítőszerekkel, 
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zonytalanság, a tanácstalanság, az elszaka-
dás, elmagányosodás, elidegenedés társa-
dalmi folyamatai.

A segítséget kérők számával az adomá-
nyozók száma is emelkedik, több ezer csa-
ládra tehető jelenleg Martfűn és a környező 
településeken.

Sokan nem tudnak élni a tájékozódási le-
hetőségekkel, ezért fontos, hogy őket hiteles 
és valós információkkal segítsék. Képviselő-
ként a legkomolyabb feladatának tartja, hogy 
folyamatosan részese legyen a város életé-
nek, és hogy a felmerülő problémákra ő és a 
segítői is választ tudjanak adni.

Vass Éva a tiszteletdíját is a szolgálat tá-
mogatására fordítja, ami szépen kibővült, 
sok információt és óriási segítséget nyújtva 
értékes adományaikkal, amelyek sokat jelen-
tenek az érintetteknek.

Dr. Despotov Svetozar képviselői mun-
kája is két szinten zajlik, egyrészt az Egész-
ségügyi, Foglalkoztatási és Szociális Bizott-
ság vezetőjeként bizottsági üléseken, más-
részt a képviselő-testületi üléseken való 
részvétellel, munkával. Tevékenysége során 
találkozik sikerekkel és időnként sikertelen-
ségekkel, sziszifuszi munkával is. Ide sorolta 
a közterületeken való szemétlerakás vissza-
szorítását. Repülései során látja, hogy amit 
eltakarítottak, azt „szorgos” polgárok újra töl-
tik.

A Covid járvány tavaszi időszakából időn-
ként két-három naponta egymásnak ellent-
mondó intézkedésekről beszélt városunk há-
ziorvosa. Az önkormányzat és szakbizottsá-
ga, háziorvos kollégáival egyeztetve, a törvé-
nyi rendelkezések figyelembevételével, 
Martfűre adaptálva, olyan működőképes 

és megható volt számukra a magánszemé-
lyek segítő hozzáállása is.

– A vírus első szakaszát Martfű szeren-
csésen megúszta, nagyobb tragédia egy-
kettő történt – mondta dr. Despotov Svetozar, 
aki szerint az önkormányzat nagyon jól ke-
zelte a helyzetet. Az önkormányzaton belül 
külön is kiemelte a Gyermekjóléti és Szociá-
lis Szolgáltató Központ az időseket vagy más 
okból veszélyeztetetteket segítő tevékenysé-
gét.

Háziorvosként arra is figyelmeztetett, 
hogy ugyan nem akar félelmet kelteni, de a 
statisztikák alapján gyakorlatilag Európában 
már a második helyen vagyunk az új korona-
vírusos esetek számát tekintve. Bizonyos 
elemzéseket olvasva, a feketeleves valószí-
nűleg ezután jön. A helyzet annál sokkal ve-
szélyesebb, mint ahogy az emberek most 
nagy felszabadultságukban érzik! Vegyük 
komolyan az izolációt és a maszk viselését, 
mert ha rosszul döntünk, az az életünkbe ke-
rülhet!

Az önkormányzati képviselők beszá-
molóit követően a közmeghallgatás részt-
vevői tették fel kérdéseiket, mondták el 
véleményüket, elsősorban az elhangzott 
témákkal kapcsolatban.

Szépet szerető martfűi lakosként és a 
Martfűi Városszépítő Egyesület vezetőjeként 
Vinczéné Balogh Magdolna köszönetet 
mondott a közmeghallgatáson a Játékvár 
Óvoda és Bölcsőde dolgozóinak, akik segí-
tettek az önkormányzati kezelésben lévő, 
Szolnoki úti virágágyások rendbetételében. A 
Civil Kerekasztal vezetőjeként Magdika elis-
meréssel szólt a Polgármesteri Hivatal az ön-
kormányzati civil támogatásokat előkészítő 
dolgozóinak munkájáról, megköszönte a Mű-



velődési Központ a civilszervezeteket segítő 
tevékenységét és azt a segítséget, anyagi és 
erkölcsi támogatást, amit a képviselő-testü-
lettől, az önkormányzati képviselőktől kap-
nak.

– Van-e alapja annak a szóbeszédnek, 
hogy Martfűről többen elhordják a gyerekei-
ket más települések általános iskoláiba? – 
hallhattuk a közmeghallgatás első kérdése-
ként Lengyel Andrástól.

– A tendencia éppen ellentétes – reagált a 
kérdésre Földi Edina. Az utóbbi tíz évben az 
általános iskolai tanulói létszám 20-25%-a 
nem martfűi, és ebben a helyi általános isko-
la beiskolázási körzetéhez tartozó mezőhéki 
gyerekek nincsenek benne. Az utóbbi három 
tanévben 11, 9 és 3 gyermeket írattak ki az is-
kolából, elköltözések, külföldre költözés mi-
att. A martfűi általános iskola igazgatónőjé-

az önkormányzat, a további társasházak és a 
galambok kiemelt táplálkozóhelye, a növény-
olajgyár további együttműködésére és támo-
gatására is számít, számíthat a lakás-
szövetkezet elnöke.

KERÉKPÁRÚT, ZEBRA ÉS 
SÁRGÁN VILLOGÓ LÁMPA A 
ZSÓFIAI BEJÁRÓNÁL

A Zsófia zártkertek területén egyre több, 
rendezetlenül épülő házra, az ott élő csa-
ládok, onnan iskolába járó gyermekek nö-
vekvő számára hívta fel a figyelmet a követ-
kező hozzászóló, az önkormányzat intézke-
dését kérve a nem szabályosan és nem 
megfelelő helyre építkezők ellen. Terenyei 
Joachim az elmúlt időszakban történt komoly 
baleset helyszínén, a Zsófiai vasúti átjáró-

Ameddig az önkormányzat területe tart, 
hat méter széles aszfaltborítással elkészült a 
Zsófiába vezető hátsó út is. A további terüle-
tek, árverés előtt álló telkek tulajdonviszo-
nyának rendeződését követően, ez az útépí-
tés is folytatódik.

– Komplett engedélyes terve van az ön-
kormányzatnak kerékpárút építésére a Te-
mető úttól, a temető mellet egészen a Zsófia 
bejáróig, ahol az átkelést zebra és sárga vil-
logó lámpa is segíti majd. Jelenleg azonban 
ezt az 50-60 millió forintos beruházást nem 
tudjuk bevállalni, ezért áttettük a jövő évre – 
mondta dr. Papp Antal, hozzátéve, a közúttal 
párhuzamosan, a Lidl mellett szerették volna 
a kerékpárutat kiépíteni, de a reptér miatt ez 
nem lehetséges.

A Zsófia területet üdülőövezetté minő-
síttetné az önkormányzat a település új ren-
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nek három helyi gyermekről van tudomása, 
akit más településre hordanak iskolába, egyi-
küket alternatív oktatási intézménybe, kettőt 
pedig a szülők munkaidő beosztása szerint.

– Az oktatás színvonala miatt ide örömmel 
hozzák a gyerekeket más településekről is – 
erősítette meg dr. Papp Antal, hozzátéve: ta-
nárok hagyták el az iskolát páran ettől a tan-
évtől, de ők is elsősorban jövedelmi okokból.

A GALAMBKÉRDÉS 
KÖZEGÉSZSÉGÜGYI 
PROBLÉMA

Egy, az elszaporodott galambok káro-
kozásával kapcsolatos önkormányzati intéz-
kedéseket sürgető kérdés kapcsán megtud-
tuk, hogy a napokban épül fel egy rendszer a 
hivatalnál, amely a galambok riasztását szol-
gálja. A nem önkormányzati ingatlanoknál, 
így a lakásszövetkezeti lakásoknál azonban 
más a helyzet. – Az, hogy a lakásszövetkezet 
milyen módon kezeli ezt a problémát, nem az 
önkormányzatok területe. Az önkormányzat 
más ingatlanán nem intézkedhet, erre se 
pénze, se eszköze, se hatásköre nincs – 
mondta el dr. Papp Antal.

Farkas Roland a galambhelyzetet nem 
Tyereskovás kérdésként kezelné, hanem 
martfűi közegészségügyi problémaként. El-
mondása szerint korábban az önkormányzat 
és a növényolajgyár is partner volt abban, 
hogy ezen a téren elmozdulás történjék. – 
Sok mindennel próbálkoztunk, jelentősebb 
eredmény nélkül, de a lakásszövetkezet nem 
tett le róla, hogy egy igen költséges, évente 
négyszer alkalmazott eljárással változást ér-
jen el – mondta. Ehhez a lakásszövetkezet, 

nál sebességkorlátozó tábla, zebra és fény-
sorompó kiépítését, valamint a külterületi te-
lepülésrészre vezető kerékpárút megépíté-
sét is sürgette. A városba érkezőket fogadó, 
a közút melletti és a MÁV tulajdonában lévő 
területek rendezetlenségére szintén felhívta 
a figyelmet. Az önkormányzat segítségét kér-
te a Tyereskova Lakásszövetkezet és a szö-
vetkezet tagjainak hulladékszállítását szám-
lázó cég közötti jogvita rendezésében is.

– Martfű területén a kerékpárutakat né-
hány éven belül felújítottuk – reagált az el-
hangzottakra dr. Papp Antal. – Az, hogy a vá-
rosba érkezve, ott hogy néz ki a közútkezelő 
területe, nem a mi feladatunk. Havonta, két-
hetente kérjük levélben, hogy tegyék rendbe 
a városba bevezető út környezetét – tájékoz-
tatott a polgármester.

A MÁV területének egy részét át akarta 
venni az önkormányzat, hogy parkosíthassa. 
A vasúttársaság azonban évi milliós nagy-
ságrendű bérleti díjat kér azért, hogy a terüle-
tét az önkormányzat rendben tarthassa.

Az önkormányzat jelezte a MÁV-nak a 
Zsófia bejáróra vonatkozó fénysorompó igé-
nyét is. A cég válasza szerint ez külterületen, 
ahol elvileg földút van, nem indokolt.

– Amit lehetett, megtettünk, pár év alatt 
nagyon sok fejlesztés történt Zsófiában – 
hangsúlyozta dr. Papp Antal. – Földút helyett 
szórt aszfaltos út készült, kiépült a közvilágí-
tás. A víz- és szennyvízhálózat valóban nincs 
kiépítve, ami állami támogatás nélkül, kb. 
kétmilliárd forintba kerülne. Megoldásként, 
mint más településeken, közműfejlesztési 
hozzájárulás is kérhető a tulajdonosoktól – 
emlékeztetett a polgármester.

dezési tervében, amelynek elkészítése 
azonban szintén a repülőtér leszálló részei 
miatt húzódik.  Elvileg ilyen módon nem is lett 
volna engedélyezhető a repülőtér kialakítá-
sa, mert erősen korlátozza a város építkezési 
terveit – hangzott el.

Megkezdte az önkormányzat a Kövér ma-
jorban illegálisan lerakott, hatalmas hulladék-
mennyiség elszállíttatását, a terület rendezé-
sét. Az, hogy ez a terület teljesen sík legyen, 
vágni lehessen rajta a füvet, sok-sok millió fo-
rintba kerül.

Koronavírus ide vagy oda, a városon lát-
szik, hogy a beruházások csak haladnak. 
Mindenkinek viselnie kell valamilyen felelős-
séget ebben a vírusos járványügyi helyzet-
ben. Az önkormányzattól vontak el pénzeket, 
ezért csökkentjük a kiadásainkat, illetve elha-
lasztjuk a beruházásokat – értékelte a jelen-
legi helyzetet dr. Papp Antal, hangsúlyozva: 
nem szeretné, hogy hitelt kelljen felvennie az 
önkormányzatnak, és beruházások is kelle-
nek. Ezekhez azonban pénz kell, úgyhogy 
másutt kicsit jobban össze kell húzni magun-
kat.

A közmeghallgatáson kifogásként el-
hangzott, hogy kevesebb önkormányzati 
támogatást kapnak a civil- és sportszer-
vezetek.

– Más településeken már nem is adnak 
ilyen támogatást – reagált dr. Papp Antal.  
Martfű önkormányzata, egy főre számítva, 
eddig is kiemelkedő összeget fordított sport-
támogatásra. Több sportágat támogat az ön-
kormányzat közvetlenül, összesen 14 millió 
forinttal, illetve sportlétesítmény használati 
lehetőséggel vagy más módon.

A foci utánpótlás nevelés terén igénybe 
vehető a TAO-támogatás is, amelynek a 
30%-os önrészét cégektől és más támoga-
tóktól kell megszerezni, nem kizárólagosan 



ÖNKORMÁNYZAT

az önkormányzattól – hangsúlyozta, hozzá-
téve: az önkormányzatnak nem feladata a 
sportegyesületek és a civilszervezetek fenn-
tartása. Városunk polgármestere szerint a tá-
mogatások kérése az egyesületek feladata, 
egyenlőtlen helyzetet teremtene, ha az ön-
kormányzat közvetítene az egyesületek és a 
lehetséges támogatók között.

– Ilyen jellegű kezdeményezései voltak az 
egyesületekkel a Művelődési, Oktatási, 
Sport, Civil- és Egyházi Kapcsolatok Bizott-
ságának, amit szívesen felvállalnak, de több 
egyesület önállóan is sikerrel kér és kap tá-
mogatást – hangsúlyozta Földi Edina, a 
szakbizottság vezetője.

– Martfűn az emberek abban a tudatban 
élnek, hogy a helyi sportot az önkormányzat 
tartja fenn – fogalmazott Farkas Roland. A 
sportbizottság tagja szerint Martfűn a rend-
szerváltás óta nem alakult ki az, ami más te-
lepüléseken, hogy vállalkozói alapon működ-
ne sportegyesület, legyen az bármilyen 
sportág. Mióta a Tisza Cipő SE megszűnt, és 
a cipőgyár levette a kezét a sport támogatá-
sáról, az önkormányzat tartotta fenn és mű-
ködtette a sportegyesületet. A TAO támoga-
tás belépése pozitív, és az egyesületek mö-
gött áll az önkormányzat is. A képviselő sze-
rint szervezett, önkormányzati keretek közöt-
ti egyeztetéssel lehet, hogy nagyobb ered-
ményt érnének el az egyesületek a cégeknél.

– Ha több jelentősebb cég jelenne meg 
Martfűn, akkor valószínűleg a sport is na-
gyobb támogatást élvezne – fogalmazott a 
következő hozzászóló, Enyedi Péter a lakos-
sági fórumon, a munkahelyteremtés fon-
tosságára és a lakosság elvándorlásának 
megakadályozására irányítva a figyelmet.

– Az önkormányzat folyamatosan igyek-
szik elősegíteni a munkahelyteremtést – 
hangsúlyozta dr. Papp Antal. – Volt egy ipari 
parkunk, aminek később elvették a címét. Ott 
nem épültek ki a közművek, amikor még le-
hetett pályázni rá. Az önkormányzat időköz-
ben eladta ezt a területet, majd, újabb tulaj-
donosváltást követően, féláron sikerült visz-
szavásárolni. Jelenleg már több területe is 
van az önkormányzatnak, ahová ipart lehet 
telepíteni. Új vállalkozások is érkeznek, leg-
utóbb a Tisza Ipartelepre települt egy fém-
szerkezetgyártó cég – hangzott el a fórumon.

– Megyei szinten nagyon fogy a lakosság-
szám, míg Martfűn az elmúlt évben csak 20 
fővel csökkent az itt élők száma – tájékozta-
tott a polgármester, hozzátéve, hogy az idén 
meg is fordulhat ez a tendencia. – Martfűn 
nem lehet úgy feltenni hirdetést, hogy éssze-
rű áron ne kelne el egy-két héten belül ház 
vagy lakás. Folyamatosan jönnek a fiatalok. 
Ezért is alakít ki új telkeket az önkormányzat, 
folyamatban van a közművesítés tervezése. 

Ha a telekosztás megtörténik, onnantól kezd-
ve várhatóan akár emelkedhet is a lakosság 
száma – véli dr. Papp Antal.

A polgármester arról is beszélt, hogy a 
martfűi fiatalok közül nagyobb arányban ta-
nulnak tovább, mint a környező települése-
ken. A magasabb képesítésükkel azonban itt 
nem találnak munkát, így elmennek. Ma is 
szükség lenne munkaerőre Martfűn, de nem 
ilyen képzettségi szinttel.

Statisztikai adatok alapján 2018-ban me-
gyei szinten a második legnagyobb volt a 
helyben foglalkoztatás aránya Martfűn. A 

jövedelmek pedig két éve városunkban 
voltak a legmagasabbak a régióban.

– Ez a város azért jól áll! – fogalmazott a 
közmeghallgatáson dr. Papp Antal. – Az itt 
élők mindig többet szeretnének, ami bennün-
ket is hajt, hogy többet tegyünk, előbbre jus-
sunk. A munkahelyteremtéssel, az új iparte-
rület és az új lakótelkek kialakításával remé-
lem, hogy jó úton járunk!

Herbályné Kalmár Irén
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Idei első közgyűlését tartotta 2020. szep-
tember 29-én megyénk egyedüli minisztériu-
mi regisztrációval rendelkező térségi TDM 
szervezete, az „Alföld Szíve” Térségi Tu-
risztikai Egyesület. Az Alföld szíve gasztro 
nagykövete, Mautner Zsófi részvételével zaj-
lott kihelyezett ülés helyszíne a tiszaföldvári 
Tiszazugi Földrajzi Múzeum volt, ahol, a köz-
gyűlést követően egy új helyi beruházás, az 
ún. „Kató néni háza” átadása is a program ré-
sze volt.

A 2019. évi gazdálkodásról szóló beszá-
moló elfogadását követően, a közgyűlés jó-
váhagyta az idei tagdíjak 50%-os csökkenté-
sét kezdeményező elnöki és titkári előter-
jesztést. Mint azt Sebestyén Ferenc, az 
Egyesület elnöke elmondta, a járványügyi 
veszélyhelyzet kapcsán az Egyesület veze-
tése ezzel a kezdeményezéssel vállal szoli-
daritást a turizmus megyei szereplőivel.

Idén is tovább bővült az Egyesület taglét-
száma, miután Jászberény, Újszász és 
Jánoshida Önkormányzata jelezte csatlako-
zási szándékát. Ezzel 46-ra bővült az Egye-
sület taglétszáma.

Mautner Zsófit egy bő évvel ezelőtt kérte 
fel az Egyesület vezetése, hogy az „Alföld 
szíve” térség (azaz Jász-Nagykun-Szolnok 
megye) gasztro nagyköveteként segítse a 
térség kulináris imázserősítő munkáját. A 

nagykunsági nagyszülői gyökerekkel bíró, 
ismert gasztro blogger vezetésével a közel-
jövőben a térség top éttermeinek és kreatív 
séfjeinek bevonásával nagyszabású munka 
kezdődik, amelynek célja a helyi, tájjellegű 
termékeken alapuló 3 fogásos „Alföld szíve-
java” menüsor kialakítása, és 3-6 hónapig 
étlapkínálaton tartása, akár közben változó 
menüsorral.

A tagság egyöntetűen támogatta a Jász-
Nagykun-Szolnok Megye Turizmusáért Díj 
létrehozását is.

Galó Anita, az Egyesület titkára a szep-
tember 14-én megjelent kormányrendelet 
kapcsán beszélt az újonnan létrejött turiszti-
kai térségekről és benne az Alföld szíve 

Egységes érdekképviselet és turisztikai-marketing munka

desztináció lehetőségeiről. Elmondta, hogy 
Jász-Nagykun-Szolnok megyében tizenegy, 
a Tisza-tó környezetében található település 
került be a Debrecen-Hortobágy-Hajdúszo-
boszló-Tisza-tó térségében létrejött turiszti-
kai térségbe.

Hazánk azon területein, amelyek a „fehér 
zónában” vannak, azaz nem tartoznak a 
nevesített turisztikai desztinációkhoz, ott az 
együttműködés és térségi TDM szerepe 
felértékelődik, hiszen az egységes érdek-
képviselet és turisztikai-marketing munka 
ennek fényében lehet eredményes. Jász-
Nagykun-Szolnok megye, itt az Alföld szíve 
jelentős része pont egy ilyen „fehér zóná”-
ban fekszik – tette hozzá a szakember.
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Nagyszabású munkálatok zajlanak a Kö-
vér major és a mellette lévő, szintén önkor-
mányzati tulajdonú területeken. Az évtizedek 
alatt felgyülemlett, elsősorban építési - bon-
tási hulladék és beton elszállítására és a te-
rületek végleges rendezésére újabb ipari 
üzemek városunkba települése érdeké-
ben, valamint a környezetvédelmi hatóság 
felhívására került sor.

Az Ipari Parkban lévő, önkormányzati tu-
lajdonú (1658/1 hrsz., a Kérész út szélétől a 
bányató partjáig, valamint 1659/1 hrsz., 8 ha 
Kövér major) területeken található hulladé-
kok elszállítására és a területek rendezésére 
előirányzat biztosításáról a 2020. szeptem-
ber 24-i ülésén döntött a Képviselő-testület.

A közel 1500 köbméter hulladék elszállít-
tatásának és a terület rendezésének költsé-
geit nem a szennyezők, hanem a város fizeti.  
– Az, hogy ez a terület teljesen sík, rend-
szeresen karbantartható legyen, vágni le-
hessen rajta a füvet, sok-sok millió forint-
ba kerül! – emlékeztetett dr. Papp Antal a 
képviselő-testületi ülésen.

A négy kötelezettségvállalásra az önkor-
mányzat 2020. évi költségvetése, ezen belül 
az általános tartalék és a dologi kiadásokra, 
karbantartásokra elkülönített keretekből biz-
tosított fedezetet a képviselő-testület, össze-
sen bruttó 21.7 millió forint értékben.

A betontörmelék egy részét minősített da-
rált kőként, leendő útalapokba hasznosítja a 
város.

Az alapos előzetes felmérés ellenére, a 
tereprendezés során meglepetések is érték 
az önkormányzatot és a kivitelezőket: a cser-
jékkel, fákkal benőtt területek további jelen-
tős építési hulladékot takartak, egy nagyobb 
domb pedig a valamikor ott álló, összeomlott 
istálló romjait rejtette.

Az elmúlt időszakban is sok tonnányi épí-
tési, bontási törmeléket és betonhulladékot 
helyeztek el illegálisan Martfűn, a Kövér ma-
jorban. A veszélyeshulladéknak számító, az-
beszttel szennyezett építési hulladék ügyé-
ben, az önkormányzat feljelentését követő-
en, a rendőrség bűncselekmény miatt el-
járást indított. A rendőrségi nyomozást a 
közterületi önkormányzati kamerák felvé-
telei is segítik. A vizsgálat a kisebb, a lakos-
ság által lerakott hulladék mennyiségekre is 
kiterjed.

Martfű Város Önkormányzata AZ ILLE-
GÁLIS SZEMÉTLERAKÁS JOGKÖVET-
KEZMÉNYEIRŐL készült TÁJÉKOZTATÓJA 
a Martfű Magazin júniusi lapszámában jelent 
meg, és a tájékoztató a városi honlapon is ol-
vasható.

A tájékoztató alapján: a lakásfelújítás so-
rán keletkezett építési hulladék, sitt, beton-
törmelék, egyéb, csak KONTÉNERBEN he-
lyezhető el a közterületen (utcán), konténer 
nélkül nem tárolható szabadon, és közterü-
let-használati engedély sem adható ki rá.

A lakosoknak lehetőségük van saját ma-
guk a hulladéklerakó udvarokba (Szolnok, 
Kétpó, Szelevény) elszállítani az ilyen jellegű 

hulladékokat, lerakási díj megfizetése ellené-
ben.

Tilos a Kövér-majorban bármilyen hulla-
dékot (sitt, betontörmelék, zöld hulladék, 
egyéb) elhelyezni!

– Elrettentő, talán visszatartó erő lehet, ha 
a lakosság tisztában lesz azzal, hogy az ilyen 
cselekményeknek milyen anyagi vonzata 
van! – hangsúlyozta a testületi ülésen Földi 
Edina, remélve, hogy a lakosság jelzései is 
hozzájárulnak a jövőben az illegális hulladék-
lerakás visszaszorításához. – A hulladék el-
helyezés mögött sokszor építési vállalkozók 
állnak. Ezt a konténer bérlés egy ötvenezer 
forintos tétellel megoldja, nem ér ennyit a be-
csület és a környezet szennyezése! – fogal-
mazott az önkormányzati képviselő.

Jelenleg már több területe is van az ön-
kormányzatnak, köztük a Kövér major és a 

Az illegális hulladéklerakás számláját mindannyian fizetjük
VISSZATARTÓ ERŐ LEHET A TERÜLET RENDBETÉTELE

mellette lévő ipari park, ahová, a megfelelő 
infrastruktúra kialakítását követően, ipari 
üzemek települhetnek.

Dr. Papp Antal reméli, hogy ha rendbe te-
szik ezt a területet, a továbbiakban megszű-
nik itt az illegális hulladéklerakás. Elképzelé-
sei szerint, pályázat segítségével a Kövér 
majorban álló korábbi magtár is megújulhat-
na, és raktárként vagy a vállalkozásokat se-
gítő inkubátorházként üzemelhetne a jövő-
ben.

A hulladékot elhelyező személyek azono-
sítását a kihelyezett kamerák is segíteni fog-
ják. Bízunk benne, hogy a most megtisztított 
területeken a lakosság is fokozott figyelem-
mel kíséri az illegális hulladéklerakást, és ér-
tesíti róla az önkormányzatot. Vigyázzunk 
együtt az értékeinkre!

Herbályné Kalmár Irén

Rendőrségi hírek
Egy helyi lakos közlekedett személygép-

kocsival Martfűn, a Szolnoki úton Tiszaföld-
vár irányába 2020. szeptember 1-jén 18 óra 
20 perc körül – tájékoztatott a Szolnoki 
Rendőrkapitányság.

A sofőr haladása során nem tartott meg-
felelő követési távolságot a vele azonos 
irányba közlekedő, kanyarodni szándékozó 
személygépkocsi mögött, és annak nekiüt-
között. A kiérkező rendőrök megállapították, 
hogy a martfűi jogsértő úgy ült a volán mögé, 
hogy előtte alkoholt fogyasztott.

A 33 éves nő vezetői engedélyét a hely-
színen elvették a rendőrök, és előállították a 
Szolnoki Rendőr-kapitányságra, ahol jármű-
vezetés ittas állapotban vétség elköveté-
sének megalapozott gyanúja miatt gyanúsí-
tottként kihallgatták.

A rendőrök a nyomozás vizsgálati szaka-
szában a szükséges eljárási cselekmé-
nyeket elvégezték, és a nyomozás iratait 
vádemelési javaslattal küldték meg a 
Szolnoki Járási Ügyészségre.

2020. október 30. pénteken és no-
vember 11. szerdán 8-tól 12 óráig minden 
használaton kívüli, korábban árammal, ak-
kumulátorral vagy elemmel működő gépet, 
készüléket le lehet adni a Martfű, Május 1 út 
1. szám alatt, a VOLT AC RAKTÁRNÁL.

Kérjük, hogy a hulladékok beszállítása 
során legyenek körültekintőek, ne veszélyez-
tessék a saját biztonságukat és a közlekedés 
rendjét.

Ne szállítsanak be egészségre ártalmas 
vagy testi épséget veszélyeztető hulladékot!

Ne szállítsanak be papír- és fém hulla-
dékot.

Ne szállítsanak be a szelektív gyűjtőedé-
nyekben elhelyezhető hulladékokat (üveg, 
műanyag, papír).

Az elektronikai hulladékgyűjtés ideje alatt 
munkatársaink és a Martfűi Polgárőrség tag-
jai fokozott figyelemmel kísérik a guberálók 
tevékenységét. Ellenük köztisztasági sza-
bálysértés miatt indulhat eljárás, ha gon-
datlanságot illetve szemetelést tapasztalunk.

Martfű Város Önkormányzata

Elektronikai
hulladékgyűjtés
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A Központi Statisztikai Hivatal Martfű tele-

pülésen 2020. szeptember 15. és december 

31. között hajtja végre a háztartások életkö-

rülményeinek feltárására irányuló „Miből 

élünk?” című adatfelvétel harmadik hullámát 

– tájékoztatott a KSH Adatgyűjtési Igazgató-

sága.

Harmadik alkalommal vesz részt önkén-

tesen hazánk abban a szeptember 15-én el-

indult kutatásban, amely a háztartások élet-

körülményeinek feltárására irányul. A három-

évenkénti felmérést idén is a Magyar Nemze-

ti Bank (MNB) megbízásából, a Központi 

Statisztikai Hivatal (KSH) hajtja végre.

A Miből élünk? elnevezésű kutatás – 

amelyet az Európai Központi Bank koordinál 

– minden euróövezeti tagállamban kötelező, 

ehhez csatlakozott hat évvel ezelőtt önkénte-

sen Magyarország. A kérdőív rákérdez a 

háztartások tulajdonában lévő reáleszközök-

re (például ingatlanokra, járművekre, érték-

tárgyakra, vállalkozásokra) és pénzügyi esz-

közökre (például bankszámlákra, befekteté-

sekre, nyugdíjcélú előtakarékosságra). Az 

önkéntes és anonim kutatás kitér a háztartá-

sok kötelezettségeire (adósságára, a hitelek-

re és kölcsönökre) is.

A felmérés elsődleges célja, hogy európai 
szinten összehasonlítható adatok álljanak 
rendelkezésre a háztartások vagyoni helyze-
téről. A kutatás legfontosabb törekvése, hogy 
olyan elemzések készüljenek, amelyek alap-
vetően hozzájárulnak a hatékony nemzeti, 
valamint az európai szintű gazdaságpolitikai 
döntések meghozatalához.

A KSH szeptember közepéig postai felké-
rőlevélben értesítette a véletlenszerűen kivá-
lasztott 345 település több mint 15 ezer ház-
tartásában élőket, akik részvétele önkéntes 
és anonim. A felmérés szeptember 15-től de-
cember 31-ig tart. A kérdőívet interneten ke-
resztül szeptember 15. és november 30. kö-
zött lehet kitölteni. Október 2. és december 
31. között pedig kérdezőbiztosok keresik fel 
– maszkban és a közösségi távolságtartás 
szabályait betartva – azokat a háztartásokat, 
amelyek nem élnek az online kitöltés lehető-
ségével. A kérdőív kérdései körülbelül 20-40 
perc alatt megválaszolhatóak.

A kutatásban résztvevő országok adatait 
az Európai Központi Bank gyűjti össze, az 

Harmadik alkalommal szervezi a Miből élünk? felmérést a KSH  

ÉV VÉGÉIG 15 EZER HÁZTARTÁST KÉRDEZNEK MEG 2020.09.16.

eredményekből pedig várhatóan 2022-ben a 
KSH és az MNB is közöl adatokat.

Az interjús kikérdezésben résztvevők 
2000Ft értékű vásárlási utalványt kapnak, az 
interneten válaszolók nyereményjátékon ve-
hetnek részt, ahol 10 db, egyenként 50.000 
forintos vásárlási utalványt sorsolnak ki. A ka-
pott adatokat a Központi Statisztikai Hivatal 
bizalmasan kezeli, azokat kizárólag statiszti-
kai célra, összesítve, egyedi azonosítás nél-
kül bocsátják az Európai Központi Bank ren-
delkezésére.

A kutatásról bővebb információ itt találha-
tó: mibolelunk.ksh.hu

Meghatározott feltételek szerint ingyene-
sen biztosíthatják a déli meleg főétkezést a 
nevelési, oktatási szünetek idején az önkor-
mányzatok az óvodás és iskolás gyermekek 
számára. A 2020/21. tanév őszi szünetére 
vonatkozóan a szünidei gyermekétkeztetés 
október 23-tól november 1-ig tart. Az őszi 
szünidei étkeztetés az étel elvitelével lesz 
biztosított. Az étkeztetés előzetes kérelem ki-
töltésével igényelhető. Az önkormányzat 
részletes tájékoztatója itt olvasható:

Tájékoztatás az őszi szünidei étkezte-
tésről

A szünidei gyermekétkeztetés keretében 
a gyermek lakóhelye, vagy ha a gyermek 
életvitelszerűen a bejelentett tartózkodási 
helyén lakik, a tartózkodási helye szerinti te-
lepülési önkormányzat a szünidei gyermek-
étkeztetés keretében a szülő, törvényes kép-
viselő kérelmére a déli meleg főétkezést a 
halmozottan hátrányos helyzetű gyermek és 
a rendszeres gyermekvédelmi kedvezmény-
ben részesülő, halmozottan hátrányos hely-
zetű gyermek részére ingyenesen biztosítja, 
és az e körbe nem tartozó gyermekeken kí-
vül további gyermekek, így különösen a 
rendszeres gyermekvédelmi kedvezményre 
jogosult gyermekek részére ingyenesen biz-
tosíthatja.

A települési önkormányzat a szünidei 
gyermekétkeztetést a bölcsődei ellátásban, 
óvodai nevelésben részesülő gyermekek 
számára a bölcsődei ellátást nyújtó intéz-
mény és az óvoda zárva tartásának időtarta-
ma alatt valamennyi munkanapon, az e kör-
be nem tartozó gyermekek számára a nyári 

szünetben legalább 43 munkanapon, legfel-
jebb a nyári szünet időtartamára eső vala-
mennyi munkanapon, az őszi, téli és tavaszi 
szünetben a tanév rendjéhez igazodóan szü-
netenként az adott tanítási szünet időtarta-
mára eső valamennyi munkanapon köteles 
megszervezni, és ennek keretén belül a szü-
lő, törvényes képviselő kérelmének megfele-
lő időtartamban az adott gyermek részére 
biztosítani.

A 2020/21. tanév őszi szünetére vonat-
kozó időtartam: 2020. október 23. naptól 
2020. november 01. napig tart (5 munka-
nap)

Helye: Martfű Város Önkormányzata 
Gyermekjóléti és Szociális Szolgáltató 
Központ Iskolakonyha (Martfű, Május 1. 
út 2. szám). A szünidei étkeztetés az étel 
elvitelével lesz biztosított.

A család- és gyermekjóléti szolgálat a 
jegyző értesítése alapján felkeresi a hátrá-
nyos helyzetű és a rendszeres gyermekvé-
delmi kedvezményben részesülő, halmozot-
tan hátrányos helyzetű gyermeket nevelő 
családot, és segítséget nyújt a jogosultnak a 
7. melléklet szerinti nyilatkozat kitöltéséhez 
és benyújtásához. A mellékelt nyilatkozat – 
az évközi szünet időtartama kivételével – a 
nevelési év, tanév során bármikor benyújtha-
tó, illetve módosítható.

Bővebb tájékoztatás a Polgármesteri Hi-
vatal 121. számú irodájában Perecz Ágnes 
ügyintézőnél, illetve a 06 56 450-222 telefon-
szám 134-es mellékén kérhető.

Szász Éva

jegyző

Tájékoztatás az őszi szünidei étkeztetésről

Üdvözöljük
újszülötteinket
2020.09.15.

Nagy Lénárd

György Andrea - Nagy Lénárd

Szolnoki út

2020.09.15.

Kovács Nóra

Kovácsné Szőke Brigitta - Kovács 
Gábor, Rákóczi út

2020.09.24.

Barta Hunor Kolos

Eiler Zita - Barta Pál, Simon F. út

A „Ki kicsoda Martfűn – Életutak, élet-
képek" új településtörténeti kötetet a 2020. 
augusztus 18-án, a Művelődési Központban 
megtartott könyvbemutatón vehették elő-
ször kézbe az olvasók.

A kiadványt megvásárolni a kulturális in-
tézményben lehet, pénztári nyitvatartási 
időben (H: 13-17 K: 10-14 SZ: 10-14 CS-P-
SZO-V: mozi jegypénztár nyitva tartása 
szerint, vagy belépődíjas rendezvények előtt 
egy órával).

A Művelődési Központban, a Városi 
Könyvtárban vehetőek át a korábban leadott 
és az adatvédelmi szabályoknak megfelelő 
módon kezelt kéziratok, fotók és dokumen-
tumok is, előzetes időpontegyeztetéssel, az 
október végéig meghosszabbított időpontig. 

A távolabb élők postai küldeményként is 
igényelhetik dokumentumaik visszaküldését. 
Az át nem vett dokumentumokat egy év eltel-
tével megsemmisítik.

Herbályné Kalmár Irén

Október végéig még
átvehetőek a kéziratok
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Tájékoztatjuk kedves olvasóinkat, hogy a Martfű Magazin 
következő lapszáma várhatóan 2020. december 17-én, 
csütörtökön jelenik meg.

Írásaikat, hirdetéseiket december 9. szerdáig hozhatják be a 
szerkesztőségbe, vagy küldhetik el a martfumedia@gmail.com 
címre.  Tel.: 56/450-146, 70 380 6187 

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS

Hálás szívvel mondunk köszönetet a 
rokonoknak, a szomszédoknak és az 

ismerősöknek, akik férjem,

ELEK GYÖRGY

(1939-2020)

temetésén részt vettek
és fájdalmunkban osztoztak.

A gyászoló család

Elkészült a „TISZA 
CIPŐGYÁRI TÖRTÉNETEK”

című könyv harmadik kötete!

A 159 oldalas, 41 szerző írását és 
200 képet tartalmazó, A/5-ös 
méretű könyv ára 2500 forint.

Megvásárolható
november 7-én Martfűn,

a Városi Művelődési 
Központban,

a 10 órakor kezdődő 
KÖNYVÁTADÓ rendezvényen.

Később is megveheti Farkas 
Imrénél (06 20 466 8030, Tisza-
földváron) vagy Máté Gizellánál

(06 70 325 4231, Martfűn).

Az E.ON Tiszántúli Áramhálózati Zrt. 

megbízásából a Béres Erdészeti Szolgál-

tató Kft. a 0,4 és 22 Kv-os hálózat Martfű 

bel- és külterületén az áramszolgáltató 

tulajdonában lévő hálózat biztonsági öve-

zetében /2007. évi LXXXVI. törvény 124.§ 

d) pontja, 133.§ (3) bekezdése, 137.§-a 

illetve a 122/2004. (X.15.) GKM rendelet, 

180/2002 (VIII.23.) Korm. Rend. Alapján/ 

2020. 10. 15-től 12. 31-ig nyiladéktisztítási, 

gallyazási és fakivágási munkálatokat vé-

gez.

A fák és bokrok ágai a villamosenergia-

ellátás üzembiztonságát nagymértékben 

zavarják, esetenként veszélyeztetik, ezért 

az ingatlan tulajdonosa (kezelője) köteles a 

saját ingatlanán a vezeték biztonsági 

övezetét érintő fák és bokrok ágait eltá-

volítani, ha azok a szabadvezeték bizton-

sági övezetének határain belülre nyúlnak. 

Amennyiben az ingatlan tulajdonosa (ke-

zelője) nem tesz eleget kötelességének, az 

áramszolgáltató külső vállalkozóval végez-

teti el ezeket a munkálatokat. Az eltávolított 

növényi részek, kivágott fa, gally a terület 

tulajdonosát, kezelőjét illetik.

Az E.ON Tiszántúli Áramhálózati Zrt. 

felhívása allapján a növényzeten történő 

beavatkozásra az élet- és vagyonbizton-

ság, a veszélyes helyzetek elkerülése és az 

áramszünetek megelőzése érdekében van 

szükség.

A biztonsági övezetben fa vagy más 
növény akkor telepíthető, hagyható meg, 
ha végleges kifejlett állapotában 35 kV felett 
200 kV névleges feszültségszintig 3 méter-
nél, 1 kV felett 35 kV névleges feszültség-
szintig 2 méternél, 1 kV-nál nem nagyobb 
névleges feszültségszintnél 1 méternél job-
ban, annak legkedvezőtlenebb helyzetében 
sem közelíti meg az áramvezetőt, az éves 
növekményt is figyelembe véve.

A biztonsági övezetben a növényzetre 
vonatkozó tilalom szerint tilos olyan nö-
vényzet telepítése és tűrése, amelynek 
magassága kifejlett állapotában megha-
ladja a 4 métert, olyan növényzet telepítése 
és tűrése, amely a nyomvonal és az osz-
lopok járművel való megközelítését akadá-
lyozza.

Az élet-, baleset- és vagyonbiztonság 
érdekében kiemelten fontos a feszültség-
mentesítés elvégzése és a szakfelügyelet, 
melyet, előzetes egyeztetést követően, az 
E.ON Tiszántúli Áramhálózati Zrt. térítés-
mentesen biztosít.

Martfű Város Önkormányzata

Értesítés gallyazási,
fakivágási, nyiladéktisztítási munkálatokról

EMLÉKEZÜNK

BENCSIK ELEKNÉ
szül.: Sárai Julianna

(1939-2019)

halálának 1. évfordulója alkalmából

Előttünk az arcod,

Szívünkben emléked,
Soha, amíg élünk,

Nem feledünk Téged.

Szerető Férjed, Lányod, Vejed
és Unokáid
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A Sári Kovács Szilvia, Karcag alpolgár-
mestere által hét éve meghirdetett verseny-
ben Martfű is részt vesz kezdetek óta.  Ez ter-
mészetes, mert akár a kertvárosi részeken, 
akár a Zsófia kertben szépen, gondosan mű-
velt parcellákat (is) látni.

A versenybe való bekapcsolódás már 
szerényebb, mert nehezen szánják rá magu-
kat a kertművelők. Túl szerények. Akik azon-
ban beneveznek egyszer, szívesen megte-
szik többször is. Ezért láttunk most ismerős 
arcokat 2019-ből.

Az önkormányzat kivonult ebből a prog-
ramból, ezért - hogy ne szakadjon meg a sor 
- a Martfűi Városszépítő Egyesület vállalta be 
3 évvel ezelőtt a verseny helyi szervezését.

Az idei „vírusos” tenyészidőben sem 
csökkent a kertek színvonala. Mindenki szé-
pen, szorgalmasan, egészségének megfele-
lően művelte a veteményesét, ápolta a gyü-
mölcsösét, a szőlőtőkéket. Meg is lett az 
eredménye. A zsűri tagjai a megszokottakon 
túl új fajtákkal, termesztési módszerekkel is 
találkoztak.

A 2019. szeptember 29.-én megtartott 
eredményhirdetés szerint a verseny az aláb-
biak szerint alakult:

Zártkert - zöldség: Erdélyi András és fele-
sége I. helyezés

Zártkert - vegyes: Polgár András és fele-
sége I. helyezés

Normál kert: Szabó Andrásné és férje I. 
helyezés

Normál kert: Pásztor Gyula II. helyezés

Normál kert: Marton Jánosné Elismerő 
oklevél

 „A legszebb konyhakertek”
MAGYARORSZÁG LEGSZEBB KONYHAKERTJEI

Mini kert: Kocsis Mihály, Bognár Brigitta 
és családja I. helyezés

A díjakat Rágyanszky István alpolgár-
mester úr adta át, aki meleg szavakkal, re-
mek hasonlattal érzékeltette a természet, 
benne a kertészkedés jelentőségét. Az okle-
velek mellé a díjazottak ajándékokat vehet-
tek át a Robi Gazdabolttól, Kovács Zsolt 
egyéni vállalkozótól, az Alföldi Smaragd kkt-
tól, és az Ibolya Virág- és Ajándékbolttól. Az 
idén, a vírushelyzet miatt, Szekeres Mónika 
Gizella ideiglenesen visszább lépett a koordi-
nátori teendők egy részétől, helyét Ulacs Be-
áta vette át. Az ő munkáját egy cserép Bill-
bergiával jutalmazta a zsűri elnöke.

A maszkos díjátadó fotói helyett szép kert-
részleteket mutatunk az olvasóknak.

A résztvevők a díjkiosztás alkalmával 
megállapodtak abban, hogy a tavasszal elin-
dított „Kertészkedjünk, beszélgessünk” 
programokat folytatni fogják, azaz novem-
bertől havonta összejönnek. Kiértékelik az 
idei évet, beszámolnak egymásnak az új faj-
ták, technológiák sikeréről, kudarcairól, a 
vegyszermentes termesztés megvalósításá-
ról /megvalósíthatatlanságáról, az idei polos-
kainvázióról és hasonlókról. Természetesen 
a rendezvény nyitott, bárki bekapcsolódhat.

Vinczéné Balogh Magdolna

a zsűri elnöke 

Október 1-jén világszerte idős társainkat 
köszöntjük. A Martfű Városi Nyugdíjasklub 
ennek apropójából minden évben megtartja 
hagyományos rendezvényét, ahol a környe-
ző települések nyugdíjas közösségeivel 
együtt ünnepelnek. A vírushelyzet azonban 
ezt az idén másképp alakította.

– A járványhelyzet miatt örültünk, hogy 
egyáltalán megtarthattuk a találkozót! – 
mondta Kun Lajosné Évike, a nyugdíjasklub 
vezetője. Általában 180-200 főt számlálha-
tunk a rendezvényünkön, de idén csak szűk 
körben, az egyesület tagjai ünnepeltek közö-
sen, a Martfű Városi Művelődési Központ pó-
diumtermében.

A szeptember 18-án megtartott idősek vi-
lágnapi megemlékezésen dr. Papp Antal pol-
gármester is köszöntötte városunk szépkorú 
lakóit.

Asztalosné Kocsis Enikő, a Művelődési 
Központ igazgatója a TérZene koncert Tisza 

Idősek világnapi rendezvénye

Kedves Klubtársaim!

Én még most is annak érzem magam, 
noha a Rejtvényfejtő Klubtól, mint aktív részt-
vevő, a 20. évfordulónkon elköszöntem. 
Azóta már új vezetővel, új tagokkal bővült a 
klub, és sajnos már Gergely Edit, Makai 
Lászlóné, Szőllősi József és állandó segí-
tőnk, id. Csizmadia Gyula sincs az élők sorá-
ban.

1995. október elején alakultunk meg, így 
a 25. évforduló megünneplésére készülök, 
felemlítve a sikereket, élményeket, a közös-
ségteremtést, amelyekért sok csapat irigyelt 
bennünket, városunk pedig kitüntetéssel dí-
jazott.

A szívemmel mindig együtt vagyok Vele-
tek. Férjem is, hisz ő is, Marossy Ödön és dr. 
Lengyel Lajos tiszteletbeli tagként sokszor 
fuvarozott bennünket, és nagyon jól éreztük 
magunkat. Sajnos, lábaink már nem bírják a 
menést.

Erről Sütő András jut eszembe, akit a 
Kárpát-medencei Magyarország Művelődési 
Körrel meglátogattunk lakásán, Marosvá-
sárhelyen. Egyik ismerőse megkérdezte tőle: 
„András bátyám legközelebb hová megyel?” 
András bátyám válasza: „Sehová. Engem 
visznek.” Így vagyunk már mi is.

25 éves a Rejtvényfejtő Klub
A Klub megalakulásának 25. évfordulóján 

további sikereket, élményeket és összetartó 
közösségi életet kívánunk Nektek. További 

pártfogást Asztalosné Enikőtől és dr. Szé-
kácsné Tálas Gabikától.

Hegedűs Sándorné Jutka és férje Sándor 

Kvintett műsorát ajánlotta ajándékul a részt-
vevőknek, akik nagy örömmel fogadták a 
meglepetést.

Az összejövetel kellemes, nagyon jó han-
gulatban telt – összegezte a napot Kun La-
josné Évike, még ha kisebb létszámmal is és 
nem olyan formában, mint ahogyan meg 
szokták tartani. 
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A martfűi TV tornyot mindenki ismeri. 
Csak TV toronyként emlegetjük, pedig hiva-
talosan mikrohullámú átjátszó adóállomás. A 
mikrohullámú berendezések a polgári élet-
ben a televízióadások közvetítésében kaptak 
nagy szerepet. A televízió adóállomás vette a 
közvetítőkocsiból vagy a stúdióból érkező je-
leket (kép és hang), és különböző tápvona-
lon át a központi adótorony antennájára ve-
zette azokat. Ezek az antennák aztán a kí-
vánt irányba kisugározták a jeleket, hogy a 
nézők vevőkészülékei (televíziók) foghas-
sák, és a műsor láthatóvá váljék.

Magyarországon 1954-ben már kísérle-
teztek televíziós műsorok közvetítésével, a 
rendszeres adások viszont csak 1968-ban 
indultak el. 1959 és 1968 között országos ge-
rinchálózatot építettek ki, a minél több ház-
tartásba eljuttatni kívánt adások miatt. Mind-
ezek ellenére a földrajzilag hátrányos helyze-
tű területek sokáig ellátatlanok maradtak, 
vagyis ott nem lehetett nézni a televíziót. 
Eme probléma megoldására épültek 1963-
tól az átjátszó televízió-állomások.

A martfűi TV torony a Tiszántúli lánc része 
volt, Budapest, Cegléd, Martfű, Szentes, Bé-
késcsaba, Komádi, Földes, Debrecen vi-
szonylatban. Martfűnek a Budapest, Kékes, 
Martfű, Szentes vonalon volt feladata a jelek 
továbbítása.

Nézzünk egy példát: 1965-ben futball-
meccset játszottak a Népstadionban (Ben-
fica - Győri ETO). A mérkőzés megkezdése 
előtt kamerákat állítottak fel a nézőtér több 
pontján, hogy a labda útja jól követhető le-
gyen. A kamerákat kábelek kötötték össze a 
közvetítőkocsival. Ezeken a kábeleken ér-
keztek a felvett képek elektromos jelei, ame-
lyek jelerősítés után a közvetítőkocsi mikro-
hullámú adójába kerültek. Ennek parabola 
antennája a budapesti Széchenyi-hegyi adó-
torony vevőantennájára küldte a jeleket, 
majd újabb erősítés, szabályozás után a TV 
székházba, a központi tv-stúdióba, ott is a 
központi kapcsolóterembe. Itt képpé alakítot-
ták, és a kábeleken érkező hanggal szinkro-
nizálták. Ha ez nem sikerült, a tv készüléke-
ken a „Képhiba” felirat jelent meg. Innen helyi 
parabola antennával a mikrohullámú jeleket 
visszaküldték a Széchenyi-hegyi adóba, 
ahonnan aztán az országos hálózaton ke-
resztül eljutott a televíziónézők otthonába.

Ezek a sugárzott mikrohullámú jelek úgy 
viselkednek, mint a fény. Összegyűjthető, 
egyenes vonal mentén terjed, egyes felülete-
ken megtörik, akár vissza is verődik. Az útjá-
ban álló akadályok, pl. magas épületek, he-
gyek, erdők, időjárási viszonyok korlátozzák 
az útvonalát. A Föld görbülete szintén befo-
lyásolja a jel vételét. Ezért a Széchenyi-hegyi 
nagy adó és a vidéki adóállomások közé 
megfelelő számú közvetítőállomást kellett 
építeni. Ezek egyike a martfűi. A mikrohullá-
mú jelekkel Kékesről megcélozták a martfűi 
tornyot, mint valami láthatatlan reflektorral. A 
martfűi torony felfogta a jeleket, és felerősít-
ve továbbította a szentesi lejátszó állomás-
hoz. Ott a mikrohullámokról levették a képje-

leket, ráültették ultrarövid hullámokra, és 
ezeket sugározta ki a helyi adó R10 207,25 
MHz csatornán.

Martfűi TV torony  
MARTFŰNEK A BUDAPEST, KÉKES, MARTFŰ, SZENTES VONALON VOLT 
FELADATA A JELEK TOVÁBBÍTÁSA

Az 1965. júliusi Élet és Tudomány folyóirat az alábbi térképet közli ebben a témában

A martfűi torony nagyon sokáig fémszerkezetű volt. (Forrás: Postamúzeum)

A ma is látható vasbeton felépítménye 
csúszó zsalus megoldással készült. Ennek 
nyomai a mai napig látszanak külső felüle-
tén. Készítési módja egyszerű: miután meg-
kötött a zsalu mögé termelt beton, a zsaluza-
tot feljebb tolták és így haladtak egyre fel-
jebb. Nagyjából egy év alatt jutottak el odáig, 
hogy az erkélyszinteket is el tudják készíteni. 
Hasonló módszerrel épült torony Békéscsa-
bán és Cegléden is.

TV torony koordinátái: GPS N47fok 1'2” E 
20fok 16'19”

2008-ban a martfűi TV torony vasbeton 
szerkezetének felújítását, valamint a felület-
védelmet a Vertikor Alpin KFT végezte el, az 
Antenna Torony ZRT megbízásából.

Vas Béla

néprajzkutató

A martfűi torony polgári szolgálatban évti-
zedekig csak az ország egyetlen televízió 
csatornáját közvetítette. Ebből itt egy kis íze-
lítő, 1963-ból: Forrás Élet és Tudomány 
1963. április 14. XVIII. évf. 15. szám
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Köszönet illeti ezért valamennyi tanulón-
kat, akik szeptember 1-je óta betartottak min-
den előírást, figyeltek társaikra, tanáraikra, 
az iskola dolgozóira, önmagukra - sokszor 
akkor is, ha ezek a korlátozások nem estek 
jól.

Az Emberi Erőforrások Minisztériuma ál-
tal kiadott eljárásrendnek megfelelően, a tan-
termeken kívül mindenhol viselték a maszko-
kat. Reggelente fegyelmezetten viselték a 
testhőmérséklet méréssel és kézfertőtlení-
téssel zajló beléptetést. Az ebédlőben való 
étkezés közben figyeltek a távolságtartásra 
és az előírt ülésrendre, mindemellett arra is 
maradt idejük, hogy élvezzék az iskolába já-
rást.

Ma már elmondhatjuk, hogy 60 elsősünk 
a legnagyobb rutinnal érkezik az iskolába, 
nem okoz problémát a hátizsák mellett a kéz-
fertőtlenítés, a simlissapka megigazítása a 
hőmérsékletméréshez és az eligazodás a 
tantermükhöz vezető hosszú folyosókon.

Hatalmas elismerés és köszönet illeti a 
kedves szülőket is, hiszen pozitívan és segí-
tően álltak hozzá valamennyi eljárási rend 
betartásához. Remekül használják az elek-
tronikus kapcsolattartást, jelzik a portásunk-
nak, ha valami otthon maradt, érkeznek a be-
teg gyermekekért, írnak alá és szervezik 
meg az osztályközösség mindennapjait, ad-
ják át az információkat a saját kommunikáci-
ós rendszerükön.

Az idei tanévtől bevezetett elektronikus 
kapcsolattartás nem okozott nekik problé-
mát, a szülők 90 %-a részt vett a digitális szü-
lői értekezleteken, és ma már remekül keze-
lik a KRÉTA igazolásfeltöltő felületét is.

Nehéz, de mégis megoldandó ez a jelen-
legi helyzet, amiben a martfűi szülők dereka-
san helytállnak.

Jelen pillanatban szervezik az osztályok 
hulladékgyűjtését, bízva abban, hogy hama-
rosan a papírkupacokért kapott pénzen kö-
zös kirándulást, együttlétet szervezhetnek.

Végül, de nem utolsósorban – sőt – hála, 
tisztelet és elismerés illeti az iskola vala-
mennyi dolgozóját.

Egytől egyig azon szorgoskodunk, hogy a 
gyerekek a lehető legkevesebbet észleljenek 
abból, milyen helyzetben is vagyunk. Minden 
igyekezetünkkel segítjük őket visszaszokni – 
beszokni – a dolgos hétköznapokba, újra há-
zirendet értelmezni, tanulni, feladatokat elvé-
gezni és felelősséggel közösségi emberré 
válni.

Kollégáink, messze a heti munkarenden 
túl teljesítenek, ellátnak: izolációs szoba, 
ebédlői, folyosói, levegőzési rendeket és fe-
ladatokat, mindezekkel biztosítva, hogy 2021 
júniusában elmondhassuk, teljes testi való-
ságunkban éltük meg a 2020/2021-es tan-
évet. A Komplex Alapprogram beindításával 
szakmai téren is sokat dolgoznak, készülnek 
erőn felül. A digitális oktatás a tanórákon is 
megvalósul, működtetik a Teams csoporto-
kat, segítik a gyerekeket és a szülőket az 
eszközhasználatban. Tervezik és szervezik 

az éves munkaterv programjait, hogy a gye-
rekeknek ezekkel is élvezhetőbbé tegyék az 
iskolát. Nem könnyű feladat, hiszen az osztá-
lyok nem keveredhetnek.

Ennek ellenére lesz diákönkormányzati 
nap, digitális feladatokkal fűszerezve, lesz 
Halloween és Márton-nap, szintén megújul-
va, alsósainknak társasjátékos játszóházi 
rendezvény. A különleges helyzetre való te-
kintettel az iskolai és városi ünnepi megemlé-
kezés folyamatai is zajlanak. Mindemellett a 
novemberi pályaorientációs napunk kitalálá-
sa is a finisénél tart. Egyszóval, hihetetlenül 
helyt állnak. :)

Folyamatos takarítással, fertőtlenítéssel 
ügyelnek technikai dolgozóink is arra, hogy a 
betartott szabályok mellett, egyéb más fertő-
zés se alakulhasson ki közösségünkben. 
Eszközt, mindenféle felszerelést biztosít a 
Szolnoki Tankerületi Központ, emellé társul 
technikai kollégáink lendülete, feladatorien-
táltsága.

A gyerekek ellátása a legfontosabb, mely-
hez komoly fejlesztéssel Martfű Város Ön-
kormányzata is hozzájárult, hiszen a gyere-
kek evőeszközeit egyedileg becsomagolva, 
a tízórait és uzsonnát szintén darabonként 
lefóliázva adják ki a konyhásnénik.

Emellett a műszaki csoport dolgozói az is-
kolagyümölcsöt, az iskolatejet minden nap 
beviszik a gyerekek tantermébe, ahol külön 
kis étkezősarok került kialakításra.

Mindezen intézkedések és eljárásrendek 
segítségével valamennyien egészségben és 
jó hangulatban köszöntjük az októbert, ké-
szülünk a Diákönkormányzati napunkra, az 
október 23-iai ünnepségünkre és nem utolsó 
sorban az október 23-ától november 2-áig 
tartó őszi szünetre.

Újabb hírekkel, élményekkel, eredmé-
nyekkel és beszámolókkal november elején 
jelentkezünk.

Földi Edina igazgató

A Martfűi József Attila Általános Iskola 406 tanulója és
57 alkalmazottja örömmel jelenti, hogy az első hónapot teljes jelenléti 
oktatással valósította meg

A Martfű Városi Nyugdíjasklub Idősek világnapi megemlékezésén  - 2020.09.18.
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Az idén jubiláló Martfűi Mozgássérültek 
Egyesületének megszokott társas élete is 
jelentősen korlátozódott az utóbbi időben, hi-
szen ők is abba a csoportba tartoznak, akik 
leginkább ki vannak téve a járványveszély-
nek. Az Idősek világnapján telefonon kérdez-
tük a civilszervezet vezetőjét, Mucsi József-
né Ibolyát arról, hogy hogyan élték és élik 
meg ezt az időszakot.

– A márciusban kezdődő, karanténos idő-
szak alatt telefonon tartottuk a kapcsolatot. 
Minden nap kerestük egymást, hogy nincs-e 
baj, minden rendben van-e a másikkal. A kor-
látozások enyhítése után, a biztonsági elő-
írásoknak megfelelően, kisebb összejövete-
leket szerveztünk.

Szeptember 18. a mozgássérültek és 
más fogyatékkal élők világnapja. Ebből az al-
kalomból a martfűi mozgássérült közösség 
minden évben megtartja hagyományos ren-
dezvényét, melyre az ország számos más 
részéről is érkeznek sorstársak. Az idén más-
képp ünnepeltek, árulta el az egyesület veze-
tője.

– Hogy biztos senki ne betegedjen meg, 
szűk körben, nálam találkoztak egyesületünk 

A nehéz helyzetekben is gondoskodnak egymásról

tagjai. Itt minden feltétel megvan ahhoz, hogy 
külön asztaloknál, három embernél több ne 
üljön egymás mellett. Nagyon jó hangulatban 
telt a nap, ekkor köszöntöttük az eddigi név- 
és születésnaposokat is.

Mivel a járványhelyzet újra fokozódik, a 
minden évben hagyományosan kiosztásra 
kerülő karácsonyi szeretetcsomagot már 
szeptember elején átadták az egyesület be-
teg, otthonukhoz kötött tagjainak, hogy az 
idén még biztosan célba érjen – számolt be 
Mucsi Józsefné Ibolya.

A Martfűi Mozgássérültek Egyesülete eb-
ben az évben ünnepli fennállásának 30. év-
fordulóját. A közösség tagjai a nehéz helyze-
tekben, saját betegségük mellett is gondos-
kodnak egymásról. A jubilálást, tekintettel a 
jelenlegi helyzetre, egy későbbi időpontban, 
2021-ben szeretnék megünnepelni, akkor 
már tágabb körben – mondta az egyesület 
mindig fáradhatatlan vezetője.

Székács Szidónia

fotó: Martfűi Mozgássérültek Egyesülete 
- Óévbúcsúztató 2019.

A Martfűi Jóreménység Egyesület és a 
Rákbetegek Országos Szervezete ebben az 
évben is megszervezte a már hagyományos 
EUROPA DONNA napi mellrák elleni sétát 
Martfűn, 2020. október 2-án, pénteken.

A rendszeres fizikai aktivitás csökkenti a 
mellrák kockázatát! Az egészség megőrzé-
séhez a tudatos életvitel és a magunkra fi-
gyelés a legfontosabb – hangsúlyozta a ren-
dezvényen Máté Gizella, a Jóreménység 
Egyesület vezetője, hozzátéve – ma már jó 
eséllyel gyógyíthatóak a daganatos betegsé-
gek, de nagyon fontos, hogy mindenki figyel-
jen oda az egészségére és menjünk el a szű-
rővizsgálatokra!

– Minden daganatos megbetegedés na-
gyon veszélyes, ezért is örülök annak, hogy 
kiemelt figyelmet fordítunk a problémára. Az 
önkormányzat támogatja a szűrővizsgálato-
kat, figyelünk a lakosság egészségére! – 
hangsúlyozta az egészségmegőrzést célzó 
sétán dr. Papp Antal, Martfű város polgár-
mestere.

A Martfűi Úszó és Triatlon Klub is minden 
évben kapcsolódik a kezdeményezéshez, 
ezzel is felhívva az emberek figyelmét az ak-
cióra.

A Jóreménység Egyesület 25 éve műkö-
dik, és azóta igyekszik ráirányítani a környé-
ken élők figyelmét arra, hogy mennyire fon-
tos megjelenni a szűrővizsgálatokon, ame-
lyek célja elsősorban a daganatos megbete-
gedések kialakulásának megelőzése. A 
téma fontosságát jelzi, hogy az egyesület idei 
mellrák elleni megmozdulásához is szép 
számmal csatlakoztak.

Székács Szidónia

Az egészség megőrzéséhez a tudatos életvitel és a 
magunkra figyelés a legfontosabb
MELLRÁK ELLENI SÉTA MARTFŰN
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A cél, hogy az emberiségnek adjunk vissza és tudjunk 
kezelni egy betegséget
INTERJÚ A MARTFŰRŐL ELSZÁRMAZOTT KUTATÓORVOSSAL

Vöröslakos Mihály 1987-ben született 
Szolnokon, harmadikként egy négygyerme-
kes családban nőtt fel Martfűn. Egészen kis-
kora óta érdeklődik a tudományok iránt, sok 
könyvet olvasott az agyról és annak működé-
séről. Már akkor tudta, ha felnő, orvosi pá-
lyán szeretne elhelyezkedni. Kitartása és el-
hivatottsága révén ma már az idegtudomány 
területén végez kutatásokat, és négy éve an-
nak, hogy Amerikában élnek feleségével. 
Online interjú keretében többek között erről 
és az idáig vezető útról mesélt.

meg igazán magabiztosan olvasni. Ez egy 
kedves emlék számomra.

Vöröslakos Mihály elárulta, hogy katolikus 
családban nevelkedett. Ministrált, volt elsőál-
dozó és bérmálkozott is. – Úgy érzem, hogy 
ez a hit és ez a bizalom a felsőbbrendűekben 
és Istenben mindig biztos támpontot tudott 
nyújtani a legnehezebb helyzetekben is.

A gimnáziumban természettudományi 
szakon tanult, ahol mindeközben megsze-
rezte angol nyelvvizsgáját, a fakultációk so-
rán felkészült a biológia és fizika emeltszintű 

tartható, viszont a betegek 1-3%-a gyógy-
szerre nem reagál, és vannak olyan állapo-
tok, mint például a terhesség, amikor nem 
adható a gyógyszerek többsége.

Az elektromos ingerlés koponyán keresz-
tül történik. Az eljárás egyelőre még invazív 
(a testbe szúrás vagy vágás által behatoló or-
vosi eljárás), de az embereknél az lenne a 
végcél, hogy csak a bőrre rakjuk rá az inger-
lőt, és műtét nélkül lehessen megszüntetni 
az epilepsziás rohamokat – magyarázta a 
kutató.

– Nagyon szerettem Martfűn élni, jó kis 
helynek gondolom. Az apai nagyszüleink 
csak egy pár utcával laktak tőlünk odébb, ami 
őrült pluszt jelentett. Az általános iskolában 
pedig zseniális tanáraim voltak, mind alsó, 
mind felső tagozatban – emlékezett vissza 
Vöröslakos Mihály. – Öcsém 12 évvel fiata-
labb mint én, és láttam, mennyit változott az 
oktatási rendszer otthon. Nekem az iskola 
mindent megadott szakkörök, tanulmányi 
versenyek formájában, ezért sikerült úgy 
felvételt nyernem a szolnoki Verseghy Fe-
renc Gimnáziumba, hogy egy külön órát sem 
kellett vennem. Akkoriban rendesen oda 
kellett tennie magát az embernek, hogy be-
kerüljön az intézménybe, ebben Juhászné 
Hidvégi Edit és Békésiné Kerti Mária tanárnő 
segített felvételi előkészítő formájában.

Az orvoskutató visszatekintve úgy gon-
dolja, hogy sokat köszönhet tanárainak, akik 
odafigyeltek arra, hogy részt vegyen matek, 
biológia és fizika versenyeken, és nem hagy-
ták elveszni a tehetségét. Mindemellett a leg-
nagyobb támogatást a szüleiktől kapták, fő-
ként édesanyjuktól, aki mindig ott ült velük az 
asztalnál, kikérdezte az anyagot, odafigyelé-
sének köszönhetően megtanulták a dolgokat 
– mesélte.

– Elég könnyen és gyorsan tanulok, ezzel 
sosem volt különösebb gondom. De 5-6 éves 
koromig nagyon sokat dadogtam, sőt, elsős 
koromban még nem annyira ment az olva-
sás. Ezért nyáron minden este Grimm mesé-
ket olvastam fel anyának, ezután tanultam 

érettségire. – Nagyon szerettem a Verseghy-
t! Szerettem Szolnokot és a Tisza-partot is – 
mondta Vöröslakos Mihály, hozzátéve – a 
középiskolában olyan jó képzést kaptam, 
hogy 2006-ban gyakorlatilag simán felvételt 
nyertem a Szegedi Tudományegyetem Álta-
lános Orvostudományi Karára.

2012-ben fejeztem be az orvosi egyete-
met, utána kutatóként kezdtem el dolgozni, 
PhD hallgatóként. Ilyenkor mi nem szakoso-
dunk, ugyanis én az elméleti tudományoknál 
maradtam, ami azt jelenti, hogy az egyetem 
klinikáján nem gyógyítottam betegeket.  
Gyakorlatilag ahogy megkaptam az orvosi 
diplomámat, azóta kutattam és oktattam ott-
hon, mióta Amerikában élek pedig elsősor-
ban csak kutatok.

Vöröslakos Mihály 2012-től 2016-ig a Ma-
gyar Tudományos Akadémia és a Szegedi 
Tudományegyetem Berényi Antal által veze-
tett kutatócsoportjának tagja. A kutatás célja 
az epilepsziás rohamok gyakoriságát és idő-
tartamát csökkentő kezelési eljárás megala-
pozása volt.

– Szerencsék sora, hogy Berényi Antal 
pont akkor költözött haza Amerikából, amikor 
én végeztem, nem mellékesen ő volt a gya-
korlatvezetőm is másodéves koromban. 
Amerikában végzett munkája során képes 
volt elektromos ingerléssel leállítani az epi-
lepsziás rohamot patkányokban. Ezt úgy kell 
elképzelni, mint egy pacemakert a szívbete-
gekben. Hogyha detektál egy ritmuszavart a 
pacemaker (a mi esetünkben egy epilepszi-
ás rohamot), akkor ad egy kis áramütést a 
szívnek/agynak, és helyreállítja az adott 
szerv normál működését.

A kutató szerint ez azért számít szenzáci-
ónak, mert az elmúlt 20-25 évben a gyógy-
szerre nem reagáló epilepsziás betegek terá-
piás lehetősége nem igazán fejlődött. Az epi-
lepszia gyógyszerekkel nagyon jól kordában 

– Az én feladatom az volt, hogy elsőkör-
ben megnézzem, a patkányokon végzett kí-
sérleti eredmények használhatók-e az em-
beren, amihez, a patológiai intézettel közö-
sen, humán kadávereken végeztem renge-
teg mérést, majd az eredmények alapján 
próbáltunk meg kidolgozni egy eljárást, ami-
vel lehet térben fókuszálni az elektromos in-
gerlést.

A dolog nem állt meg annyiban, hogy lett 
belőle egy publikáció. Kutatásuk során sike-
rült elérniük, hogy az eredményekre alapoz-
va cég alapuljon, ami próbálja az emberek 
számára továbbfejleszteni, a Vöröslakos Mi-
hály által készített áramkör alapján, a roham-
detektáló és -leállító eszközt, amiből egyszer 
gyógyászati segédeszköz lehet.

2016-ban jött a lehetőség, amikor pro-
fesszor Buzsáki György idegtudós megke-
reste, hogy az Egyesült Államokban, a Michi-
gan-i Egyetemen létrehozott laborjában foly-
tassa munkáját posztdoktori kutatóként, ahol 
az egyetem mérnökeivel szorosan együttmű-
ködve hasznos eszközöket fejleszthet ki az 
idegtudományi közösség számára.

– Annak ellenére, hogy orvosként végez-
tem, az egész PhD-m az áramkörök tervezé-
séről szólt. Rengeteg villamosmérnöki dolgot 
tanultam önerőből, tankönyvek hadait olvas-
gatva és videók segítségével.

A történet érdekessége, hogy pont előtte 
egy héttel foglaltuk le menyasszonyommal, 
ma már feleségemmel az esküvőnkre a 
templomot, az éttermet. Mivel úgy döntöt-
tünk, hogy költözünk, annak érdekében, 
hogy együtt tudjunk kijönni, megtartottuk az 
első esküvőnket. Akkoriban sose tűnt lehet-
ségesnek, hogy Amerikából is lehet magyar 
esküvőt szervezni! De lehetséges. Az elkö-
vetkező év májusában pedig, mivel minden 
le volt foglalva, hazamentünk a második es-
küvőnkre.
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2018-tól New Yorkban, szintén Buzsáki 
György professzor megkeresésére, az ő ötle-
tére alapuló rádiófrekvenciás ingerlőrend-
szeren dolgozott. – Mivel az elektromos in-
gerlő a bőr felszínén helyezkedik el, és a bőr 
teli van fájdalomérző- és hőreceptorokkal, ez 
fájdalmat okoz egy bizonyos szint felett – 
mondta Vöröslakos Mihály. – Rádiófrekven-
ciát használva, amivel nincs direkt kontakt az 
ingerlő és a bőr felszíne között, a fájdalmat ki 
lehetne küszöbölni. Ez egy olyan noninvazív 
eszköz lehetne, ami megtartja az elektromos 
ingerlés összes jó tulajdonságát és kiküszö-
böli annak összes negatívumát.

Ezzel a projekttel lassan készen vagyunk. 
Most leginkább azon dolgozom, hogy a kö-
zeljövőben el tudjuk kezdeni a humán méré-
seket. Szép és jó, hogy patkányokban le tud-
juk állítani az epilepsziás rohamot, de azért a 
cél mégis az lenne, hogyha ennyi adófizetői 
pénzt fordítunk kutatásokra, az emberiség-
nek adjuk vissza, és tudjunk kezelni egy be-
tegséget.

Misi nagyon szereti a munkáját, amire 
nem is feltétlenül munkaként tekint, de elárul-
ta, hogy szabadidejében szívesen olvas re-
gényeket, illetve az utóbbi időben sok időt tölt 
a különböző országok kultúrájának megis-
merésével és az adott helyzetének megérté-
sével. Emellett szeret kerékpározni és sütni 
is.

– A stressz-sütés, mint fogalom, kiderült, 
létezik. Nagyon szeretek sütni. Ha bármi 
nem úgy alakul a munkában, akkor fölcsapok 
egy receptet és beállok a konyhába sütni va-
lamit. Ezek a dolgok azok, amik igazán kikap-
csolnak.

Arra a kérdésre, hogy hogyan élik meg a 
vírushelyzetet Amerikában, így válaszolt:

– A legtöbben megfelelően követik és pró-
bálják betartani az összes szakmai alapon 
meghozott szabályt. A mi államunk, New 
York állam kormányzója az elejétől kezdve 
azt mondja, hogy neki az emberélet minden-
nél fontosabb, ezért inkább bezárva tart min-
dent, mintsem, hogy bárkit elveszítsen.

Az eleje, a márciustól számított három hó-
nap volt számukra a legnehezebb. Akkor 
senki nem ment ki az utcákra, minden zárva 
volt, csak heti egyszer mentek le a boltba. Or-
vosi egyetemen, azaz kórházi épületben dol-
gozik, ezért a maszk viselése munkaidő alatt 
kötelező.

– A legrosszabb helyzetekben is meg kell 
látni a jót. – Zárt térbe sehova nem lehet be-
menni maszk nélkül. Ami most tetszik, hogy 
kicsit európai várossá alakult New York, 
ugyanis az éttermek benti részei még zárva 
vannak, ezért kitelepültek, amire még soha 
nem volt példa ezelőtt, mert ott kocsik parkol-
tak. Most a polgármester és a kormányzó 
rengeteg utcát lezárt, hogy az éttermek kiköl-
tözhessenek, úgyhogy megnyílt egy csomó 
kerthelyiség, ami pontosan úgy néz ki, mint 
egy európai város, amit én mindig nagyon hi-
ányolok.

Vöröslakos Mihály, a Martfűről elszárma-
zott fiatal orvoskutató az idegtudomány terü-
letén elért eredményeihez gratulálunk és to-
vábbi sikereket kívánunk céljai eléréséhez!

Székács Szidónia

Ezerarcú Délvidék a KOLO együttessel

A Magyar Állami Népi Együttes két elő-
adásban mutatta be Martfűn, a Művelődési 
Központban, az Ezerarcú Délvidék a KOLO 
együttessel című műsorát 2020.09.30-án. Az 
előadásokon célzottan két-két középiskolás 
csoport vett részt.

A Magyar Állami Népi Együttes tánckará-
nak és zenekarának előadása a magyar 
színpadi néptáncművészet történetében elő-
ször mutatja be a Délvidéken élő népek: ma-
gyarok, szerbek, horvátok, ruszinok, szlová-
kok, románok és cigányok sokszínű és gaz-
dag tradícióját, mely tradíció egyedülálló mó-
don hordozza magában Közép-Európa és a 
Balkán sajátos világát.

Fontos dramaturgiai motívum a víz, meg-
annyi folyó, patak és buzgó, amelyek egy 
irányba folynak, hogy végül a Dunában válja-
nak eggyé. A víz gazdag szimbolikája – az 
élet forrása, a megtisztulás eszköze és az új-
jászületés eleme – minden kultúra sajátja.

Az előadás a Müpa és a Hagyományok 
Háza - Magyar Állami Népi Együttes együtt-
működésében jött létre. Vendégként közre-

működött a KOLO együttes, szólót énekelt: 
Pál Eszter. Rendezők: Mihályi Gábor, Fitos 
Dezső, Kocsis Enikő. Tánckarvezető: Kö-
kény Ridhárd. Művészeti vezető: Pál István 
Szalonna.

A program az Emberi Erőforrások Fejlesz-
tési Operatív Program keretén belül meghir-
detett „Hálózatépítés az élő néphagyomá-
nyért - közösségfejlesztés és tudásbővítés 
megvalósítása a civil társadalom bevonásá-
val, a határon átnyúló kulturális kapcsolatok 
erősítésén keresztül” című projekt keretében 
valósul meg.

Az ingyenes előadásokra a martfűi általá-
nos és középiskolásokat várta volna a Martfű 
Városi Művelődési Központ és Könyvtár. Az 
intézmény a megváltozott egészségügyi kö-
rülmények mellett is szívesen fogadta a Ma-
gyar Állami Népi Együttes műsorát, amely a 
Damjanich középiskola diákjainak csoportjait 
is elvarázsolta a Délvidéken élő népek külön-
leges zenéivel, dalaival, viseleteivel és tán-
caival.

Herbályné Kalmár Irén

Sülyi Károly martfűi nótaénekes, magyar 
zeneművészeti kategóriában, közönségdíjat 
vehetett át a Vállalkozók és Munkáltatók Or-
szágos Szövetsége Jász-Nagykun-Szolnok 
Megyei Szervezete által az idei évben is 
megrendezett Területi Prima Gálán.

A rendezvénynek a szolnoki Aba-Novák 
Agóra Kulturális Központ adott otthont, a jár-
ványveszély miatt azonban a közönség csak 
online követhette az eseményeket. A jelöltek-
re idén is az Új Néplapban megjelent szelvé-
nyeken lehetett voksolni.

A Demján Sándor által, a Vállalkozók Or-
szágos Szövetségének támogatásával 
2003-ban alapított elismerés célja a magyar 
értelmiség szellemi eredményeinek megőr-
zése, a hazai tudomány, művészet, kultúra 
és sport fejlesztésének erősítése egy olyan, 
hatalomtól és politikától független kitüntető 
cím adományozásával, amelynek megkér-
dőjelezhetetlen értéke van a közvélemény 
szemében.

– Köszönetemet szeretném kifejezni 

Martfű Város Önkormányzatának és a Martfű 

Területi Prima Gála martfűi sikerrel

Városi Művelődési Központ és Könyvtárnak, 

hogy felterjesztettek erre a díjra. Külön kö-

szönöm, hogy ennyien szeretnek a megyé-

ben, hisz ezért is kaptam meg a közönségdí-

jat – írta Sülyi Károly közösségi oldalán, hoz-

zátéve – minden igyekezetemmel arra törek-

szem, hogy méltó legyek erre a díjra és az 

emberek szeretetére.

Az elismeréshez gratulálunk és további 

sikereket kívánunk!       Székács Szidónia
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A Martfű Városi Művelődési Központ és 
Könyvtárban működő Martfű Mozi az eddigi-
nél nagyobb és korszerűbb vetítővászonnal 
lesz gazdagabb, melynek köszönhetően a 
mozielőadások színvonala javul, a nagyobb 
átmérő és a vászon minősége a filmnézés él-
ményét segíti elő, illetve a színpadtechnikai 
elemek is megújulnak.  A színház- és mozite-
rem korszerűsítésének befejezése az év vé-
gére várható – tudtuk meg városunk kulturá-
lis intézményének vezetőjétől, Asztalosné 
Kocsis Enikőtől. 

– A 2020. évi költségvetésben Martfű Vá-
ros Önkormányzatának Képviselő-testülete 
már februárban elfogadta, hogy az 1961 óta 
használt mozivásznat lecserélve, korszerű 
motoros vetítővásznat kapjon a Művelődési 
Központ – mondta az intézményvezető. – Ez 
egy 9x4 méteres motorosvászon, ami a 3D 
vetítéstechnikának is megfelelő vászonrend-
szerrel rendelkezik. A közel 500 kilós szerke-
zet távirányítással mozgatható.

A mozivászon külföldről, Olaszországból 
érkezett – árulta el Asztalosné Kocsis Enikő, 
hozzátéve, nagyon hálás az intézmény a Te-
lepülésellátó Szervezetnek, hogy kiváló lo-
gisztikával, sérülésmentesen be tudták tenni 
ezt a nehéz szerkezetet a színpadra.

A városi mozi több lépcsőben újult meg, 
1961-ben, a 70-es évek második felében és 
2000-ben volt korszerűsítve. 2015-ben új di-
gitális vetítőgépet vásároltak, és a mozihoz 
kapcsolódó hangrendszereket tudták pályá-
zati forrásból megújítani, illetve a színpad-
technika lámpáinak ledes lámpákra történő 
cseréje is elindult.

A színház- és moziterem többfunkciós tér. 
A mozi mellett különböző színházi, koncert 
és közösségi rendezvények helyszínéül is 
szolgál a több mint 400 főt befogadó terem, 
ezért az eredeti színpadtechnika része is tel-
jes korszerűsítésre szorul – mondta az igaz-
gató.

– Több éve keressük a lehetőségeket a 
színpadtechnika megújítására. Pályázati kií-
rások sajnos erre a célra nem voltak. Márci-
ustól a Művelődési Központ a vírus miatt ta-
karékosan működött. Sajnáljuk, hogy több 
rendezvény, program elmaradt, de ebből 
adódóan úgy gondolta a képviselő-testület, 
hogy a működési megtakarításból és belső 
átcsoportosítással próbáljuk meg azokat a 
színpadtechnikai elemeket kicserélni, felújí-
tani, ami szükségessé vált.

A működési megtakarítás fedezetéből fel-
újítjuk a teljes színpadi függönyrendszert, 
ami magába foglalja a takarófüggönyöket és 
a mennyezeti szuffita (színpad feletti takaró) 
függönyöket is. A zsinórpadláson lévő trége-
reket (díszlettartó híd) szintén modernizáljuk, 
amik a díszletek és a plusz lámpák elhelye-
zését segítik a színpadtérben. Ez jelenleg két 
ember nehéz, kézi mozgatásával történik. A 
fejlesztéssel most sikerül a tréger húzórend-
szert kézicsörlőssé átalakítani, ami már biz-
tonságtechnikailag is előrelépés, és egy em-
ber is könnyedén tudja kezelni.

A színpad belső része egy kisebb, 5x3 
méteres motoros vásznat is kap, ami a szín-

házi - ünnepi eseményeknél a színpadtérben 
történő vetítést segíti. A 70-es évektől kezdve 
a négy BEAG hangfalunk nagyon jól kiszol-
gált minket. Ezek cseréje is megtörténik, és 
korszerűbb hangrendszert alakítunk ki, ami 
mind a mozi, mind a színházi programok ki-
szolgálására alkalmas lesz.

Az intézmény további fejlesztésre is 
igyekszik pályázni. A felújítás utolsó ütemé-
ben a terem oldalfalait szeretnénk megújíta-

Új vetítővászon és színpadtechnika a színház- és 
moziteremben 

ni, mellyel egységes és korszerű lesz a szín-
ház- és moziterem.

A mostani beruházás lehetővé teszi, hogy 
2020-ban is előre lépjünk – mondta Asztalos-
né Kocsis Enikő, a Martfű Városi Művelődési 
Központ és Könyvtár vezetője, hozzátéve: – 
a fejlesztések hosszútávon megtérülnek, és 
bízom benne, hogy látogatóink örömére 
szolgálnak, hiszen a nézők is észre fogják 
venni a minőségi változásokat.

Székács Szidónia

OKTÓBER - NOVEMBER

Tervezett programjaink, amennyiben az 
egészségügyi helyzet a rendezvények lebo-
nyolítását lehetővé teszi:

KIÁLLÍTÁSOK

Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Amatőr 
Alkotók Képző és Iparművészeti Tárlata 
2020. az intézmény emeleti galériáján:

2020. október 9. - november 2.

A Tárlatra érkezett 55 alkotó munkájából 
116 alkotás került a zsűri döntése alapján a 
kiállításra.

A zsűri tagjai: Szabó Ábel Munkácsy-
Díjas festőművész, Roskó Mária iparmű-
vész, Verebes György Munkácsy-díjas 
festőművész, a Szolnoki Művésztelep ve-
zetője.

November 14.

„10 éves a martfűi Városszépítő Egye-
sület” – kiállítás az egyesület munkájáról, 
közösségi életéről, az emeleti galérián.

TÉRZENE KONCERTEK MARTFŰN

 Szeptember 4-től kezdődően 10 héten 
keresztül TérZene koncertek pénteki na-
pokon 16 órától a Művelődési Központ mel-
letti parkban (Hősök tere és a Művelődési 
Központ között). Az aktuális programról he-
tente adunk tájékoztatást.

Szervező: Filharmónia Magyarország, 
MVMKK Támogató: EMMI

Az október 23-i Nemzeti Ünnepen az 
egészségügyi helyzetre való tekintettel és 
egymás egészségének védelmében, a Mart-
fűi József Attila Általános Iskola diákjainak 
ünnepi műsorát videofelvételről láthatják vá-
rosunk honlapján /www.martfu.hu/ és a Mart-
fű Média facebook oldalán. A megemlékezés 
virágait mindenki tetszőleges időben elhe-
lyezheti a városi emlékhelynél /Martfűi Refor-
mátus templom kertjében /.

Október 27. kedd, 18 óra:

Színházi buszjárat Szolnok, Szigligeti 
Színház

„Kőműves Kelemen” - a Tímár bérlet 
előadása

November 6. péntek,18 óra:

DUMASZÍNHÁZ

Közreműködnek: ARANYOSI PÉTER és 
BADÁR SÁNDOR, az Intézmény színház-
termében.

Jegyár: 3900 Ft. Jegyek elővételben kap-
hatók a helyszínen és a dumaszinhaz.jegy. 
hu oldalon.

November 13-14-15.

ORSZÁGOS RAJZFILMÜNNEP online 
vetítésekkel. Fő téma: Rófusz Ferenc élet-
műve /40 éves a Légy c. animációs kisfilm/, 
és még sok érdekes rajzfilm. 

Figyeljék felhívásunkat programjainkról 
és online vetítéseinkről!

Az intézmény nyitvatartási rendje:

Hétfőn 12.00 - 20.00-ig, keddtől - péntekig 
8.00 - 20.00 óráig,

szombat - vasárnap rendezvények szerinti 
nyitva tartásban.

Tel.: (56) 450-146, 450-552
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Immár negyedik alkalommal gyűltek ösz-
sze veteránjármű tulajdonosok a Művelődési 
Központ körül Martfűn, szeptember 19-én, 
hogy bemutassák járműkülönlegességeiket 
az itt és a környéken élőknek.

Ez alkalommal még több ritkasággal, kö-
zel nyolcvanan érkeztek a találkozóra, első-
sorban az egykori keleti blokk országaiban 
gyártott motorkerékpárokkal, személyautók-
kal, de a 60-as, 70-es években sokak által 
vágyott nyugati járművek is megjelentek. A 
ma már kuriózumnak számító katonai jármű-
vek közül is itt volt néhány.

A járművek megtekintése mellett számos 
más program is várta az érdeklődőket.

A rendezvény látogatóit múltidéző sétára 
hívták az egykori Tisza Cipőgyár irodaépüle-
tébe, Kovács Jánosné, egykori szakszerve-
zeti vezetővel. A Martfűi Airsoft SE csapatá-
ból néhányan korhű ruhát öltve fogadták az 
érdeklődőket, képet adva arról, hogyan dol-
goztak régen ott a titkárnők. Szintén a Martfűi 
Airsoft SE szervezésében polgárvédelmi ki-
állítás várta a látogatókat a Légópincében. 
Az épület ma a Pilkó Bt. tulajdona, ők adtak 
lehetőséget a bejárására.

A martfűi Mézeskalács ház kézműves vá-
sárt és mesterség-bemutatót szervezett, a 
legkisebbeket pedig játszóházi foglalkozásra 
várták, ahol többek között kipróbálhatták az 
agyagozást és mézeskalácsot is díszíthet-
tek.

A délután folyamán a különleges autók és 
motorkerékpárok felvonulásra indultak, 
melynek során Martfű és Tiszaföldvár főbb 
útvonalain haladtak végig.

A rendezvényen fellépett a Kékhang Duó, 
akik a 60-as, 70-es, 80-as évek slágereivel 
szórakoztatták a közönséget.

Egésznapos kiállítások és bemutatók vár-
ták az érdeklődőket: fegyverkiállítás Hibács-
kó Ferenc nyugalmazott ezredes magán-
gyűjteményéből, illetve makettkiállítás és lát-
ványalkotás a martfűi, szolnoki és kiskunfél-
egyházi alkotók jóvoltából. Gyűjteménye ér-
dekes darabjaiból, vezetékes híradás techni-
kai eszközökből, katonai felszerelésekből 
szervezett kiállítást a Piréz Néphadsereg el-
nevezésű csoport. A Hely- és Ipartörténeti 
Gyűjtemény bemutatta a martfűi cipőgyártás 
múltját, a Művelődési Központ körüli parkban 
pedig hadtörténeti kiállítás hívogatta az ér-
deklődőket „Az életre kelt történelem” cím-
mel.

A délután egyik fő látványossága ifj. Kozá-
ry-Biczó András autósügyességi bemutatója 
volt.

 Az esemény Kengyel Éva és Jancsó Pete 
Roland, a Martfűi Airsoft SE vezetőjének 
szervezésében jött létre. A program lebonyo-
lításában sokat segítettek a Martfű Városi 
Művelődési Központ és Könyvtár jelenlegi és 
volt kollégái, illetve köszönet illeti a SZSZC 
Damjanich János Szakképző Iskola és Kollé-
gium diákjait, akik szorgalmasan segédkez-
tek a ki- és bepakolásban.

– Úgy érzem, sikeres volt az idei találkozó, 
a veteránosok köréből ezt mutatják a vissza-
jelzések. Nagyon tetszett nekik a családias, 
kedves fogadtatás, a rendezvény egyedi jel-
lege – árulta el Kengyel Éva, bízva abban, 
hogy az itt lakók megelégedésére is szolgált 
az esemény.

A szervezők jövőre is visszavárják a régi 
autók és motorok kedvelőit, hogy újból közel-
ről tapasztalhassák meg a veteránjárművek 
okozta életérzést.

Székács Szidónia

Kerekeken gördülő életérzés 
 IV. VETERÁN JÁRMŰ TALÁLKOZÓ MARTFŰN
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